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14. 9.
Dny Evropského dědictví –  
zpřístupnění památek 
v historickém centru města 
a jeho okolí, zdarma, 9–17 hodin

14. 9.
Šlapání pro Kapku – třetí 
ročník benefiční turistické akce 
s doprovodným programem, Blatno 
u Chomutova, od 8.30 hodin.

18. 9.
Noc literatury – od 19 hodin 
a poté každou další půlhodinu 
v kostele sv. Ignáce, galerii 
Špejchar, oblastním muzeu, 
galerii Lurago a v Cafe Kolečko.

19.–22.9.
World Martial Arts Games – 
mistrovství světa v bojových 
sportech ve sportovní hale (více 
na straně 22)

30. 9.
Termín splatnosti poplatku 
za svoz odpadu za třetí čtvrtletí

ZaPIšTe SI 
dO dIáře

Blíží se 4. ročník oblíbeného Family food festivalu. Milovníci dobrého jídla a pití si mohou do diářů 
zapsat datum 21. září, k tomu pak důležitou poznámku - letos se totiž festival uskuteční namísto 
Kamencového jezera na náměstí 1. máje. Akce bude jednodenní, začne v sobotu v 10 hodin, konec je 
plánovaný ve 22 hodin. Příchozí se mohou těšit na různé druhy občerstvení, otevřené budou osvěd-
čené stánky a organizátoři slibují i několik novinek.  Na místě budou také atrakce pro děti, fotokou-
tek či malování na obličej. Celým dnem bude provázet moderátor Marek Fottr, a to v doprovodu 
moderní hudby.

� aktuality
 4 FeSTIVaL SPORTU 

Na KaMeNCOVÉM 
JeZeře

  Také letos je připravená 
přehlídka chomutovských 
sportovních klubů 
na Kamencovém jezeře.  
Navštívit ho můžete v neděli 
8. září.

  � rozhovor
 6 „VĚřÍMe, Že 16. 

ZářÍ BUdeMe MÍT 
PRIMáTORa“

  Rozhovor s náměstky 
primátora Milanem Märcem 
a Milanem Petrilákem 
o srpnových událostech, které 
vedly až k odvolání Marka 
Hrabáče z postu primátora.

  � téma
 8 MĚSTO POKRaČUJe 

V OBNOVĚ SOCH
  Již třetím rokem nechává 

město postupně očišťovat 
a restaurovat sochy umístěné 
v ulicích Chomutova. Letos se 
odborného zásahu dočkalo 
sedm plastik, z nichž jedna se 
do veřejného prostoru vrátila 
po dlouhých dvaceti letech.

  � zprávy z města
 10 POROdNÍ aSISTeNTKY 

PřIJedOU I dOMŮ
  Od letošního července nabízí 

Nemocnice Chomutov 
budoucím rodičkám  
i čerstvým maminkám 
domácí komunitní péči. Je 
teprve druhou nemocnicí 
v Ústeckém kraji, která má 
tuto službu ve svém rejstříku.

�  minitéma
 12 Ve šKOLáCH Se V LÉTĚ 

OPRaVOVaLO
  V chomutovských školách 

bylo rušno i během letních 
prázdnin.  V našem minitématu 
uvádíme přehled větších 
investičních akcí,  kterých se 
školy přes léto dočkaly.

 �  kultura
 15 PřIJedOU LaNGMaJeR, 

HaNZLÍK I HVĚZda 
ZLaTÉ LaBUTĚ

  Kultura a sport Chomutov 
spustila předprodej 
na další plánované akce 
v městském divadle. Třetí 
ročník Divadelního festivalu 
klepe na dveře a již nyní je 
zveřejněn jeho program.

� sport
 22 HOKeJOVÉ PIRáTY 

ČeKá 1. LIGa
  Minulou sezónu se slavně 

probojovali do první 
ligy. Teď se ukáže, jak 
chomutovští hokejissté 
obstojí v konkurenci druhé 
nejvyšší soutěže.

Chomutovské noviny si můžete přečíst také 
elektronicky, a to díky rozhraní Chytrý zpravodaj, 
které je součástí aplikace Munipolis. Najdete jej 
na https://chomutov.munipolis.cz/chytry-zpravo-
daj, případně stačí načíst QR kód vlevo. V aplikaci 
najdete nejnovější vydání i archiv starších čísel. 
Uživatelé registrovaní v aplikaci Munipolis dosta-
nou vždy zpravodaj v interaktivní podobě přímo 
do svého mobilního telefonu nebo na e-mail.

CHOMUTOVSKÉ NOVINY V MOBILU
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Hledáte novou práci? 

Přemýšlíte, co po ukončení studia? 
Máte problémy v současném 

zaměstnání v Německu?  

Kontaktujte mne na níže uvedený e-mail nebo telefon 
Nabízíme poradenství a zprostředkování zaměstnání 

například v těchto oborech: kuchař/ka / číšník/servírka,  CNC 

strojník/ce, svářeč, dělník/ce v kovovýrobě, truhlář-montér 

kuchyní, pomocník v stavebnictví atd.  

Váš poradce EURES z Úřadu práce Annaberg-Buchholz 
Osobní konzultace jsou možné pouze po předchozí domluvě 

Tel.: +49 3733 133 6168  nebo E-Mail: 
 Annaberg-Buchholz.EURESTBeratung@arbeitsagentur.de 

Uveďte své telefonní číslo – spojím se s Vámi 

Hovořím i česky 
Uchazeči o zaměstnání v Německu by měli ovládat německý jazyk alespoň na komunikativní úrovni. 

 

www.europass.cz 
www.eures.cz 

 

FaMILY FOOd FeSTIVaL BUde 
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Běhat? Bojovat s jinými? Střílet 
góly? Ať už má vaše dítko jaké-
koli vlohy či zájmy, na zářijovém 
Festivalu sportu si jistě přijde 
na své. A možná si tam vybere svůj 
budoucí sportovní klub. Nikde jinde 

totiž není možné vidět a vyzkoušet 
si tolik sportů, jako právě tady.

Účast na akci, kterou pořádá 
město Chomutov, potvrdilo přes 
dvacet místních oddílů (viz gra-
fický prvek). Všechny budou mít 
na Kamencovém jezeře svá stanovi-
ště, řada z nich si připravila pro ná-
vštěvníky ukázku své činnosti a ne-
zřídka si budou moci příchozí daný 
sport i vyzkoušet na vlastní kůži. 
A to bude platit pro děti i dospělé.

Co je ale důležité, současně 
s představením bude během festi-
valu probíhat také nábor do vět-
šiny sportovních klubů. Pokud se 
tedy rodičům či jejich ratolestem 
některá z aktivit zalíbí, budou moci 
na místě vyplnit přihlášku do da-
ného oddílu.

Kromě obvyklé přehlídky 
sportů bude pro děti i dospělé při-

pravený také doprovodný program, 
kromě oblíbených nafukovacích 
atrakcí se mohou těšit například na 
bublinovou dílnu a mnoho dalšího. 
Celým dnem bude provázet mode-
rátor Lukáš Budai.

Festival sportu se koná v neděli 
8. srpna od 10 do 15 hodin, a to 
v západní části u hlavního mola 
Kamencového jezera. Vstup je 
zdarma. �

Policejní akce z úterý 6. srpna, při 
níž kriminalisté zatýkali podezřelé 
na několika místech v České repub-
lice, měla své ohnisko v Chomutově. 
Policisté zatkli a obvinili mimo 
jiných dnes již bývalého primátora 
Chomutova Marka Hrabáče. Obvinili 
ho, že jako krajský radní sjednával 
výhody u některých zakázek, dále že 
krátil daně či přijímal úplatky.

Vedení města na to reagovalo svo-
láním mimořádného zasedání zastupi-
telstva, které uspíšilo také rozhodnutí 
soudu, když na Hrabáče uvalil vazbu. 
Zasedání se konalo v pátek 23. srpna 
a zastupitelé na něm Marka Hrabáče 
jednohlasně odvolali z funkce primá-
tora i ze všech přidružených postů. 
„O tom, jestli bude nebo nebude 

odvolán, jsme se nebavili ani v rámci 
koalice. Chtěli jsme, aby se každý za-
stupitel rozhodl za sebe. Předpokládali 
jsme ale, že v takové situaci nebude 
nikdo, kdo by nezvedl ruku pro jeho 
odvolání,“ uvedl k tomu druhý náměs-

tek Milan Petrilák (více v rozhovoru 
na stranách 6 a 7 – pozn. red.).

Město je teď dočasně bez primátora, 
jeho povinnosti převzal první náměs-
tek Milan Märc. To by se mělo změnit 

na řádném zasedání zastupitelstva 
16. září, na němž by měli zastupitelé 
do vedení města zvolit nového muže 
či ženu. Nejvíc se skloňuje jméno dru-
hého náměstka Milana Petriláka, jenž je 
stejně jako Hrabáč z hnutí ANO, které 
v komunálních volbách v roce 2022  
v Chomutově zvítězilo.

Kauza však měla dopad také 
na vedení městských organizací. 
Mezi obviněnými skončila rovněž 
ředitelka zooparku Věra Fryčová, jíž 
dávají policisté za vinu nezákonný 

postup v případě jedné zakázky 
v zooparku. Radní ji na základě 
tohoto obvinění odvolali z funkce, 
ona sama je podle vyjádření v mé-
diích připravena své jméno očistit. 

Vedením zooparku byl dočasně pově-
řen její dosavadní zástupce.

Dalším obviněným je ředitel měst-
ské policie Tomáš Douda, kterého 
policie obvinila ze zneužití pravomoci 
úřední osoby, když měl na pokyn 
Marka Hrabáče coby velitele městské 
policie lustrovat SPZ některých au-
tomobilů, která se zdála primátorovi 
podezřelá. O něm budou budou zastu-
pitelé rozhodovat na zasedání 3. září 
(koná se až po uzávěrce – pozn. red.).

Činnost města ani magistrátu 
podle obou náměstků nijak zásadně 
ochromena nebyla.  „Pro nás je 
mimo jiné důležitý fakt, že předmě-
tem vyšetřování není žádná zakázka 
Statutárního města Chomutova a že 
se kauza netýká žádného z pracov-
níků magistrátu,“ podotkl k tomu 
první náměstek Milan Märc.

Zasedání zastupitelstva, které by 
mělo zvolit nového primátora a rov-
něž radního Chomutova, se koná 
v pondělí 16. září v zasedacím sále 
radnice na náměstí 1. máje. �

Obhlédnout, vyzkoušet, přihlásit: Chomutovské 
sportovní kluby budou znovu lákat do svých řad

Chomutov je dočasně bez primátora,
zastupitelé budou volit nového

Připravte se na řádnou porci gas-
tro zážitků na Chomutovském fes-
tivalu vína. Tento svátek révového 
moku se koná v sobotu 7. září 2024 
na náměstí 1. máje a jeho organizá-
toři zvou do světa vynikajících vín, 
lahodného street foodu a rytmu živé 
cimbálovky.

Návštěvníci festivalu budou moci 
potěšit své smysly u dvaceti vinař-
ských stánků, kde se jim představí 
ta nejlepší vína z Čech a Moravy. 
Rozmanitá nabídka slibuje pro kaž-
dého milovníka vína něco výjimeč-
ného – od tradičních odrůd jako 
Veltlínské zelené, Ryzlink vlaš-
ský, Sauvignon nebo Frankovka až 
po méně známé PIWI odrůdy. 

Na festivalu nebude chybět také 
pestrá food zóna, a to prostřednic-
tvím food trucků a stánků s širo-
kou nabídkou pokrmů vhodných 
k vínu. 

Kromě toho je připraven bohatý 
kulturní program, kterým provede 
charismatický moderátor Luděk 
Holý. Po celý den budou hrát k po-
slechu i tanci Cimbálová muzika 
Vltava, kapela Zastodeset a na zá-
věr RASE DJ. 

Vstupné na akci je zdarma, víno 
se bude nalévat výhradně do festi-
valových sklenic, které budou k za-
koupení na místě za 120 Kč. Akci 
finančně podpořilo Statutární město 
Chomutov. �

Začátek školního roku patří už několik let 
mimořádné přehlídce místních sportovních 
oddílů a klubů. Připraveny jsou i letos, hojně 
navštěvovaný Festival sportu se koná v neděli  
8. září opět na Kamencovém jezeře.

Primátora Chomutova Marka Hrabáče policie 
začátkem srpna obvinila z několik hospodářských 
trestných činů, soud jej poté poslal do vazby. 
Zastupitelé ho na základě těchto událostí odvolali 
z funkce, nového chtějí zvolit polovině září.

Svátek vína opět míří do Chomutova

Simona Rushton (dříve 
Baumrtová) na sociálních sítích 
oznámila, že je matkou. S man-
želem Tomem Rushtonem se stali 
rodiči dcerky, která dostala jméno 
Ema. „Ahoj Emo! Vítej do naší ro-
diny,“ napsala novopečená maminka 
na Instagramu k fotce z porodnice.

Simona je bývalou špičkovou 
plavkyní, držitelkou mnoha rekordů 
a několikanásobnou olympionič-
kou, svou závodní kariéru ukončila 
letos v únoru. Svými sportovními 

úspěchy dělala ve světě skvělé 
jméno i rodnému Chomutovu, 
za což ji město letos ocenilo plake-
tou Jiřího Popela z Lobkovic. �

Celkem šest nových autobusů 
značky Solaris získá během násle-
dujících tří let Dopravní podnik 
měst Chomutova a Jirkova. První 
dva by měl převzít již během září, 
půjde o typ Solaris Urbino 12 IV.

Celková cena za celou dodávku 
šesti autobusů bude 45,7 mil. Kč 
s tím, že vysoutěžené ceny nepod-
léhají inflační změně a nebudou 
navyšovány, i když je dodávka roz-
prostřena do let 2024 až 2026. Tři 
klasické a dvou kloubové autobusy 
budou s klasickým motorem splňující 
nejpřísnější emisní normu EURO 6, 
jeden autobus pak bude na CNG.

Nové autobusy jsou vybaveny 
celovozovou klimatizací, kamero-
vým systémem, audiovizuálním in-
formačním systémem či poptávko-
vým otvíráním dveří pro cestující. �

Více než 140 tisíc korun vyneslo 
čtvrté benefiční utkání v combat-
ballu, který v sobě spojuje wrest-
ling, basketbal a rugby. Konalo 
se koncem června na fotbalovém 
stadionu, zúčastnila se ho řada zná-
mých sportovních tváří a provázela 
ho velká show.

S heslem „Nemůžeme pomoci 
každému, ale každý může pomoci 
někomu“ se podařilo získat peníze 
na zdravotní pomůcky pro tři po-
stižené dívky - Michalku, Terezku 
a Nikolku. Například poslední jme-

nované teď pomáhá přídavný pohon 
k invalidnímu vozíku. „Nikolka bo-
hužel není schopna sama řídit elek-
trický vozík a tím jak roste, nastává 
komplikace, hlavně pro doprovod 
v komplikovaném terénu, a to pře-
vážně do kopců. Díky přídavnému 
pohonu budou cesty snazší a bez 
překážek,“ doplnila radostně ma-
minka Jitka Peterková.

Díky výtěžku z následné aukce 
dresů pak mohli organizátoři koupit 
také nový vozík pro sedmiletého 
Tomáše. �

Kanoisté chystají
oslavu sedmdesátin

Chomutovský oddíl kanoistiky 
slaví letos 70 let od svého založení. 
Svou historii i současnost chtějí ve-
řejnosti představit v sobotu 19. října 
v loděnici na Kamencovém jezeře.

Slavnostní zahájení vzpomín-
kové oslavy je naplánováno na 13 
hodin, už od 11 hodin však bude 
loděnice otevřena pro všechny, kdo 
se budou chtít seznámit s minulou 
i současnou činností kanoistického 
oddílu na Kamencovém jezeře. 
A protože za sedm desítek let prošlo 
oddílem mnoho mladých i starších 
vodáků, organizátoři z oddílu zvou 
k sobotnímu setkání také všechny 
bývalé a současné členy.

Historie oddílu se započala 
v roce 1954, kdy vznikl jako Klub 
branného vodáctví při Svazarmu 
Chomutov. O devět let později od-
díl přešel do TJ Lokomotiva a čle-
nové už se hojně věnovali i závodní 
činnosti.  V roce 1980 se kanoisté 
stali členy nově vznikající jednoty 
VS Chomutov, později přejmeno-
vané na Sportclub 80 Choumtov, 
kde působí dodnes. �

Dvoje volby a možná i trojí cesta 
k hlasovacím urnám čeká v září 
Chomutovany, kteří se rozhodnou 
využít svůj volební hlas. Stejně jako 
v celé republice proběhnou ve městě 
20. a 21. září volby do zastupitelstva 
kraje, zároveň je Chomutovsko jedním 
z obvodů, kde se ve stejném termínu 
koná první kolo voleb senátních.

Ve volbách do zastupitelstva 
Ústeckého kraje mohou lidé vybí-
rat ze čtrnácti kandidujících stran 
a hnutí, senátorem za okres se pak 
stane jeden ze sedmi kandidátů. 
Senátní volby jsou dvojkolové, tedy 
pokud některý kandidát nezíská již 
v prvním kole nadpoloviční podíl 
hlasů, ve druhém kole se rozhoduje 
už jen mezi prvními dvěma  
s nejvyšším počtem hlasů. Případné 
druhé kolo by se konalo o týden 
později, tedy 27. a 28. září.

Volební místnosti budou v těchto 
datech otevřené v tradiční časy, 
tedy v pátek od 14 do 22 hodin, 
v sobotu pak od 8 do 14 hodin. �

do ulic vyjedou nové autobusy

Nejslavnější chomutovská 
plavkyně je maminkou

„O tOm, jestli bude nebO nebude OdvOlán, 
jsme se nebavili ani v rámci kOalice.  
chtěli jsme, aby se každý zastupitel 
rOzhOdl za sebe.“

Chomutované 
půjdou v září volit 
na kraj i do senátu

Čtvrtý Combatball pomohl
čtyřem postiženým dětem

Narodila se další buvolí slečNa

Koncem srpna se buvolí stádo 
v chomutovském zooparku rozrostlo 
o další mládě. Po dvou loňských sa-
micích jde o třetí buvolí slečnu v řadě. 
Otcem je samec Helmut, matkou 
samice Dáša. První dny stráví mládě 
v zázemí, ale již brzy jej budou moci 
návštěvníci spatřit na vlastní oči.

sPorty, Které bude 
možNé sPatřit Na le-
tošNím Festivalu:

Florbal, plavání, kanoistika, 
softbalu, allkampf-jitsu, fotba-
l,volejbal, atletika, box a sebe-
obrana, házená,  krasobrusle-
ní, stolní tenis, vzpírání, judo, 
hokejbal, MMA, gymnastika, 
Muay Thai, basketbal, hokej, 
tanec, tenis, DDM Domeček 
(šerm, mažoretky).
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Začněme tím nejzásadnějším. 
V pátek 23. srpna zastupitelé 
odvolali primátora Chomutova 
Marka Hrabáče, a to na mimo-
řádně svolaném zasedání. Co 
bylo hlavním důvodem k jeho 
odvolání?

Milan Märc: Za mě – město se 
teď nachází v jednom z nejdůležitěj-
ších období, kdy se připravuje roz-
počet na příští rok. Kdybychom v ta-
kové situaci měli primátora, který 
nemůže vykonávat svou funkci, 
tak se to může podepsat na činnosti 
města. Takže jsem rád, že jsme 
na zastupitelstvu rozhodli o jeho 
odvolání a pevně věřím, že na zase-
dání zastupitelstva 16. září zvolíme 
nového, abychom mohli navázat 
na veškerou započatou činnost.

Milan Petrilák: Naprosto sou-
hlasím. Chceme a potřebujeme, aby 
město fungovalo. Byli jsme na ve-
dení města tři, teď jsme dva. Těch 
gescí k řešení je přitom více než dost 
a my nechceme dopustit, aby se ně-
jaká činnost města pozastavila nebo 
se kvůli tomu objevovaly problémy.

Hrála nějakou roli i takzvaná 
„presumpce viny“, o níž se u poli-

tiků často mluví? Tedy že i pouhé 
obvinění má politické důsledky?

M. Petrilák: Pro mě jako práv-
níka je to jednoznačné. Dokud ne-
mám v ruce důkazy a člověk není 
odsouzený, tak se na něj koukám 
stále tak, jakože je nevinen.

M. Märc: Já bych byl určitě 
radši, kdyby pan Hrabáč dostal 
možnost jakéhokoli vystoupení 
na zastupitelstvu, aby přednesl 
svůj postoj. Před tak zásadním 
rozhodnutím to osobně považuji 

za velice důležité. Ale v tomto 
případě jsme to nemohli ovlivnit. 
Každopádně jsme tak postupovali 
v případě ředitelky zooparku Věry 
Fryčové a ředitele městské policie 
Tomáše Doudy.

Věci pak nabraly rychlý spád, 
přitom podle prvních reakcí to 
vypadalo, že se celá věc bude řešit 

až na řádném zasedání 16. září, je 
to tak?

M. Petrilák: Já to rád vysvět-
lím a zasadím do časového rámce. 
Policejní akce proběhla v úterý 6. 
srpna, my jsme hned poté svolali 
mimořádné zasedání rady, kde jsme 
situaci probírali a rozhodli se kvůli 
tomu svolat mimořádné zasedání 
zastupitelstva na 3. září. Je pravda, že 
předsedové ostatních zastupitelských 
klubů s tím nebyli spokojeni, poža-
dovali svolat jednání ještě dřív. My 

jsme ale v tu dobu neměli o případu 
dostatek informací, nechtěli jsme se 
unáhlit. Až ve čtvrtek 8. srpna došlo 
k zásadní události, kdy soud rozhodl 
o vzetí některých obžalovaných 
do vazby, a to mimo jiné i u primá-
tora Marka Hrabáče. To byl pro nás 
stěžejní bod a hlavní impuls, že by-
chom měli přeci jen konat rychleji. 
Druhým milníkem bylo vyloučení 

Marka Hrabáče z hnutí ANO, ke kte-
rému došlo 13. srpna.

M. Märc: Já bych k tomu chtěl 
ještě dodat, že všichni jsme se v ta-
kové situaci ocitli poprvé. Byla to 
překvapující až šokující informace, 
a my jsme se skutečně nechtěli unáh-
lit. Možná to na někoho mohlo působit 
zmatečně, ale my jsme chtěli vzít 
v potaz vše relevantní. Čekali jsme 
například na oficiální vyjádření státní 
zástupkyně, jestli jsou obviněni nějací 
další politici či úředníci města a pří-
padně z čeho. Odpověď přišla rela-
tivně rychle, nicméně v duchu, že nám 
informace poskytovat nemůže.

Zazníval také argument, že je čas 
dovolených...

M. Märc: Ano, na to jsem také 
upozorňoval. Považoval jsem za dů-
ležité, aby měli možnost se jednání 
zúčastnit pokud možno všichni zastu-
pitelé. Přeci jen - je to možná jedna 
z nejdůležitějších záležitostí, které 
jsme kdy projednávali. Mimochodem, 
kdybychom chtěli hrát o čas, jak nám 
bylo občas vyčítáno, podle jednacího 
řádu je mimořádné zasedání zastupi-
telstva možné svolat až za jednadvacet 
dní. Takto striktně jsme ale postupovat 

Rozhovory s politiky jsou v Chomutovských novinách spíše výjimkou. Srpnové události, které vyvrcholily 
obviněním, vzetím do vazby a poté také odvoláním Marka Hrabáče (ANO) z funkce primátora  
Chomutova, jsou však natolik zásadní, že si zaslouží odpovědi od lidí, kteří nyní město řídí. Ptali jsme se 
proto náměstků primátora milana märce (Nový Sever) a milana Petriláka (ANO).

„v tuhle chvíli nemOhu říci stOprOcentně, 
jak tO bude, ale straničtí kOlegOvé chtějí, 
abych se stal primátOrem. já sám se budu 
rOzhOdOvat v nejbližších dnech.“

„Věříme, že 16. září bude mít 
Chomutov nového primátora“

nechtěli, protože jsme si byli vědomi, 
jak závažná je situace.

Jen pro úplnost - bylo tedy hlavním 
důvodem rychlého jednání primá-
torovo vzetí do vazby nebo jeho vy-
loučení ze strany?

M. Petrilák: Ptáte se správně, 
ptala se tak i spousta dalších no-
vinářů. A věřím, že i občanů. Ale 
my když jsme na radě rozhodovali 

o termínu 3. září, netušili jsme, že 
primátor skončí ve vazbě. Chtěli 
jsme, aby případně dostal možnost se 
na zastupitelstvu hájit. Tato představa 
padla zmíněného 8. srpna. Vyloučení 
Marka Hrabáče z hnutí ANO pak 
byl až druhý, spíše podpůrný důvod. 
Každopádně jsme se poté rozhodli 
svolat mimořádné zastupitelstva již 
na 23. srpna.

Probíhala předtím ještě nějaké po-
litická jednání o tom, jestli by měl 
být primátor odvolán nebo to už 
bylo dané?

M. Petrilák: My jsme o tom vů-
bec nejednali. Svolali jsme zasedání 
zastupitelstva, aby se každý rozhodl 
sám za sebe. Nebavili jsme se o tom 
ani v rámci koalice. Předpokládali 
jsme ale, že v takové situaci nebude 
nikdo, kdo by nezvedl ruku pro jeho 
odvolání.

Co teď bude dál? Kdy bude mít 
Chomutov nového primátora?

M. Petrilák: Všechna jednání 
vedou k tomu, abychom na zasedání 
zastupitelstva 16. září zvolili nového 
primátora a také nového radního, pro-
tože i ten nyní chybí.

Padají i konkrétní jména?
M. Petrilák: To je asi otázka 

především na mne. Není žádným 
tajemstvím, že místo druhého ná-
městka jsem přijal i s tím, že pokud 
by Marek Hrabáč z pozice lídra 

kandidátky ANO uspěl v krajských 
volbách a stal se hejtmanem, ucházel 
bych se o post primátora Chomutova. 
Teď se ale situace změnila a je třeba 
ji vyhodnotit. V tuhle chvíli nemohu 
říci stoprocentně, jak to bude, byť 
straničtí kolegové chtějí, abych pri-
mátorem byl. Já sám se budu rozho-
dovat v nejbližších dnech.

M. Märc: Já nemám, co bych do-
dal. Snad jen, co už jsem zmínil něko-

likrát - já na funkci primátora nemám 
ambici a nepřemýšlím o ní.

V pátek 23. srpna byla odvolána 
také ředitelka zooparku Věra 
Fryčová, a to na mimořádně svo-
lané radě. Proč, když hned v pon-
dělí bylo další zasedání rady?

M. Petrilák: Mimořádnou radu 
jsme svolali především proto, aby 
mohla paní ředitelka vystoupit se 
svým vysvětlením a všichni radní 
na to měli čas a plné soustředění. 
Nechtěli jsme tohle důležité rozhod-
nutí míchat s dalšími provozními 
věcmi. Také je třeba říci, že jsme 
k tomu přizvali i předsedy všech opo-
zičních zastupitelských klubů, kteří si 
mohli její vysvětlení vyslechnout.

M. Märc: Jednání se zúčast-
nili všichni kromě klubu z PRO 
Chomutov, což mě osobně mrzí. 
Rozhodnutí sice bylo na radních, ale 
pro všechny zastupitele by tato zále-
žitost měla být velice důležitá a měli 
by si najít čas vyslechnout si člověka, 
o kterém se rozhoduje. Všichni před-
sedové klubů tuto informaci měli 
dopředu.

I přes její vysvětlení jste ji nakonec 
odvolali. Nepřesvědčila Vás?

M. Märc:  Chtěli jsme slyšet ně-
které podrobnosti, protože informace 
z médií byly různorodé a zavádějící. 
Pro mě bylo důležité, že ředitelka 
zooparku osvětlila, že nedošlo k žádné 
korupci, úplatku, nijak se neobohatila, 
nebyla součástí nějaké organizované 
skupiny, jak ji popisuje policie. Podle 
všeho ale došlo minimálně k porušení 

naší vnitřní směrnice, což jsme vyhod-
notili odvoláním.

Odvolání primátora Hrabáče na za-
stupitelstvu bylo jednohlasné. Jak 
to bylo na radě v případě ředitelky 
Fryčové?

M. Petrilák: Dohodli jsme se, že 
odvolání či neodvolání bude rozhod-
nutí rady jako celku. Rada města je 
kolektivní orgán, zásadní je výsledek, 
nikoli poměr hlasů.

M. Märc: Já tuto dohodu 
respektuji.

Kdo bude zoopark vést teď?
M. Petrilák: Po odvolání ředi-

telky jsme řízením pověřili Vlastimila 
Huberta, dosavadního zástupce ředi-
telky. Věře Fryčové bude nabídnuta 
jedna z volných míst v zooparku, 
avšak rozhodnutí je na ní, zda ho 
přijme. V opačném případě ji bude 
dána výpověď. Dál už půjde vše podle 
zákoníku práce, záležet bude samo-
zřejmě také na jejím rozhodnutí.

V médiích zazněla i myšlenka, že 
pokud by se od obvinění očistila, 

mohla by se do čela zooparku vrá-
tit. Budete tedy čekat, jak šetření 
dopadne?

M. Petrilák: My musíme přede-
vším vyhodnotit, jakým způsobem je 
nově pověřený ředitel schopen řídit 
zoopark. Pak existují dvě varianty – 
jedna je krizový manažer, který by 
zooparku na dočasnou dobu vedl, 
druhá vyhlášení klasického výběro-
vého řízení na ředitele. 

M. Märc: Lidsky, osobně i pra-
covně by se mi líbilo nejvíc, kdyby-
chom vyhlásili výběrové řízení, do kte-
rého by se mohla Věra Fryčová přihlá-
sit, už očištěná od obvinění. Jenže jsme 
uprostřed mlýnských kamenů - neměli 
bychom úplně otálet, třeba už jen proto, 
že zoopark bude příští rok slavit 50 let, 
které ředitelka intenzivně připravo-
vala. A nevíme, jak dlouho bude šetření 
trvat, to může mít velice rychlý konec 
nebo to může trvat dlouhé měsíce.

M. Petrilák: Základní je, že 
v zooparku potřebujeme mít schop-
ného člověka, který takovou organi-
zaci uřídí a bude pokračovat v tom, co 
ředitelka Fryčová se svým kolektivem 
započala.

Třetím obviněným je ředitel měst-
ské policie Tomáš Douda. O něm 
zatím rozhodnuto nebylo  (rozho-
vor vznikal koncem srpna, zasedání 
zastupitelstva se konalo až po uzá-
věrce – pozn. red.). Proč?

M. Petrilák: Odvolat ho může 
pouze zastupitelstvo. A jak už jsme 
zmínili, chceme, aby měl stejně jako 
Věra Fryčová možnost přijít se svým 
vysvětlením a nechceme to míchat 
mezi další věci. Ať si zastupitelé vy-
slechnou Tomáše Doudu, vyhodnotí to 
a nespojují si to s ničím dalším.

Otázka na závěr - ovlivnily nějak 
všechny ty události chod města či 
magistrátu?

M. Petrilák: Věřím, že ne zásadně. 
Co se atmosféry na magistrátu týče, 
my jsme úředníky informovali o tom, 
co se děje, aby nečerpali jen z médií. 
Vysvětlovali jsme, v jakém stavu se 
nacházíme a jaké kroky chceme pod-
nikat. Aby se úředníci uklidnili a vní-
mali, že není všechno horké, jak to 
vypadá v novinách či televizi.

M. Märc: Pro nás je důležitý 
fakt, že předmětem vyšetřování není 
žádná zakázka Statutárního města 
Chomutova a že se kauza netýká žád-
ného z pracovníků magistrátu. Policie 
podle našich informací šetří pouze 
jednu zakázku zadanou zooparkem. 
Některé prvotní zprávy přitom vyzní-
valy tak, že jde o obří komplot, do kte-
rého je zapojené snad celé vedení 
města a všichni úředníci až po uklí-
zečku. Jsme rádi, že se ukázalo, že to 
není pravda. �

„prO nás je důležitý fakt, že předmětem 
vyšetřOvání není žádná zakázka 
statutárníhO města chOmutOva a že se 
kauza netýká žádnéhO z pracOvníků 
magistrátu.“
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Kašpárek, někdy také uváděný 
jako Klaun. To je název sochy, která 
nově zdobí roh ulic Bezručova 
a Kostnická. Přesnější výraz by 
však byl staronově, protože socha 
ve stejné čtvrti stála ještě na přelomu 
tisíciletí, byť hlouběji v sídlišti.

Jde o abstraktní dílo sochaře 
Vladimíra Šmída, které zhruba 
před dvaceti lety ze sídliště zmizelo 
a skončilo na dlouhé roky v depozi-
táři. Letos se město rozhodlo vrátit 
sochu zpět do čtvrti, kde si na ni ně-
kteří starousedlíci ještě pamatují. „Je 
to tak, koukala jsem na ni z okna,“ 
vzpomíná na facebookové stránce 
města například Jaroslava Humrová.

Nutný byl však i restaurátorský 
zásah, protože kromě jiného byla 
socha vytvořená z hořického pís-
kovce rozdělena na dva kusy - me-
trový podstavec a samotnou dvou-
metrovou plastiku. Ty spojil přímo 

na místě sochař Ondřej Doležal (viz 
foto vpravo), aby je pak také citlivě 
očistil. „V depozitáři to nešlo, pro-
tože tam nebyl dostatečný prostor,“ 
vysvětlil.

Kašpárek však nebyl jedinou 
chomutovskou sochou, která se le-

tos dočkala obnovy. Výraznou pro-
měnou jich prošlo dalších pět, mezi 
nimi třeba výrazná plastika Slunce 
na sídlišti Kamenná nebo Dívčí ta-
jemství před školou na Písečné (viz 
fotosrovnání na protější straně), ne-
plánovaně pak musela projít restau-
rátorskou dílnou také socha svatého 
Floriána umístěná u městské věže. 
Měla totiž prasklou vrcholovou 
římsu podstavce, což ohrožovalo 
statiku celé sochy. Této práce se 
ujal akademický sochař a restaurá-
tor Jaroslav Jelínek. 

Jelínek měl sochu ve svém ate-
liéru již před deset lety. Tehdy se 

však do zmíněné partie nezasaho-
valo, restaurátorské práce se sou-
středily především na chybějící či 
poškozené části samotné postavy 
Floriána.

Město plánuje v obnově soch 
pokračovat i v dalších letech. 
V ulicích Chomutova je totiž více 
než stovka nejrůznějších soch, 

plastik a desek, z nichž velká část 
potřebuje menší či větší odborný 
zásah. „Letos jsme měli na ob-
novu soch vyčleněno dvě stě tisíc 
korun, na příští rok počítáme se 
stejnou částkou, abychom mohli 
pokračovat,“ potvrzuje vedoucí 
odboru majetku města Jitka 
Řeháková. �

Od svatého Floriána po dívčí tajemství: 
Město pokračuje v obnově soch
Již třetím rokem nechává město postupně 
očišťovat a restaurovat sochy umístěné v ulicích 
Chomutova. Letos se odborného zásahu dočkalo 
sedm plastik, z nichž jedna se do veřejného 
prostoru vrátila po dlouhých dvaceti letech.

městO plánuje v ObnOvě sOch pOkračOvat 
i v dalších letech. v ulicích chOmutOva 
je tOtiž více než stOvka nejrůznějších 
sOch, plastik a desek, z nichž velká část 
pOtřebuje menší či větší OdbOrný zásah.

tajemství

Plastika vytvořená roku 1985 
je umístěná pod stromy ze ZŠ 
Písečná, jejím autorem je Vladimír 
Kyselka. Vzhledem k umístění bylo 
třeba sochu především zbavit 
mechů a lišejníků, kromě toho pak 
domodelovat některé prvky.

matKa s dítětem

Socha z hořického pískovce 
od neznámého autora je umístěna 
u ZŠ Březenecká, vznikla zřejmě 
roku 1977. Bylo třeba očištění 
od mechu a černé krusty a opravy 
některých míst, včetně vyplnění 
rýh od vandalů.

NiKé

Plastika sochaře Stanislava 
Hanzlíka z roku 1975 stojí před 
ZŠ Akademika Heyrovského. 
Je složená ze dvou větších a tří 
menších kusů. Bylo třeba odstranit 
lišejník a krustu, vytmelit některé 
části, následovala barevná retuš 
a konzervace.

sluNCe

Tři metry vysoká socha dominuje 
prostoru pod zastávkou MHD 
Kamenná. Autor je neznámý. 
Kromě základní očisty si vyžádala 
také zpevnění a vytmelení 
některých částí.

trojiCe

Sousoší od Jiřího Kleina se nachází 
v parčíku mezi ulicemi Havlíčkova 
a Václavská, vzniklo někdy 
v rozmezí let 1969 – 1972. Největší 
zásah si vyžádal sokl, který byl 
v dezolátním stavu. Mimo jiné 
bylo na zadní straně sochy třeba 
odstranit graffiti.

Z vašich zpráv vyplývá, že letos 
obnovované sochy trpěly spíše po-
časím než vandalstvím, je to tak?

Ano, kromě jedné nebyla žádná 
posprejovaná – zaplaťpánbůh. 
Disperzní spreje se takřka ne-
dají umýt, je to náročné a drahé. 
Na zmíněných sochách se pode-

psaly spíše eroze, smog a povětr-
nostní vlivy.

Sochy viditelně prokoukly. Jak je 
očišťujete?

Prvotní mastnotu odstraním 
vodou. Pak už je ale potřeba po-
užít chemii, s níž se musí cit-

livě, protože je dost agresivní. Ta 
změkčí černou krustu, která musí 
pryč. U řady případů je ale kromě 
toho potřeba tmelení, modelování, 
zpevňování, prostě cokoli, co soše 
chybí a co potřebuje. Třeba u sochy 
Tajemství bylo třeba domodelovat 
prsty a květ růže.

Jak dlouho trvá taková obnova 
sochy?

Když jde všechno dobře, tak 
zhruba deset dní.

Byla některé ze soch v něčem 
výjimečná, vyžadovala speciální 
péči?

Zase tolik ne. Sousoší Trojice 
bylo třeba zezadu posprejované 
a mělo zdemolovaný sokl, socha 
Slunce je zase objemově výrazná, 
skutečný monument. Ale nijak vý-
razně žádná nevybočovala.

Jak vlastně jako sochař vnímáte 
tato díla ve veřejném prostoru, 
která vznikla povětšinou v době 
socialismu?

Tehdy už to byla osvícená doba, 
sochy tvořili moderní autoři. Já 
sám tvořím skoro výhradně realis-
tické věci, ale nemám nic ani proti 
abstrakci. Třeba takový Kašpárek 
v Bezručově ulici se mi hodně líbí. �

Minirozhovor 

„Sochy trpěly víc počasím než vandalstvím“
restaurátorskou obnovu šesti soch včetně 
navrácení plastiky Kašpárka zajistil pro 
město sochař ondřej doležal z Kovářské. 
V krátkém rozhovoru pro Chomutovské noviny 
popisuje základ své práce i svůj pohled na sochy 
ve veřejném prostoru.

Fotosrovnání 
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MOBILNÍ SKaTe RaMPa 
Skejťačkám a skejťákům nově slouží mobilní minirampa pro 
freestylové sporty. Stojí na Zadních Vinohradech, za atletickým 
stadionem. Dá se na ni snadno dojet po in-line dráze, která 
vede kolem sportoviště. Město pořídilo rampu v rámci 
participativního rozpočtu, projekt uspěl v hlasování občanů. 
Minirampa má speciální povrch, je odolná proti rozmarům 
počasí. Pro ježdění na rampě platí provozní řád, sportovci 
do deseti let by na ní neměli jezdit bez dozoru, může se 
využívat přes den a platí další bezpečnostní doporučení. 

VýBĚH PRO PSY Je OPRaVeNý 
Prostor pro psy a jejich majitele, který se nachází v městském parku 
v centru města, prošel obnovou. Dřevěná palisáda, která ohraničuje 
psí hřiště, byla už za zenitem, některé kůly byly shnilé a v oplocení 
se tvořily díry. Pracovníci města udělali novou palisádu s novým 
nátěrem, psí hřiště je tak bezpečnější a prokouklo. Obnovy se rovněž 
dočkaly psí překážky a další příslušenství. Psí hřiště je nově otevřené 
od konce srpna. Při jeho využívání by majitelé psů měli dodržovat 
zásady ohleduplnosti k ostatním návštěvníkům. 

OBNOVeNÉ dĚTSKÉ HřIšTĚ  
V POdKOVĚ 

Dosavadní herní plocha ve vnitrobloku horní části Podkovy 
ve Zborovské ulici už ztratila tvář dětského hřiště, bylo na ní 

nevyužívané pískoviště a staré lavičky. Sloužila spíše pro venčení 
psů a neplnila funkci hřiště, město se jej proto rozhodlo obnovit. 

Dělníci odstranili staré lavičky, pískoviště a železné sušáky na prádlo 
a vyrovnali terén. Hřiště dostalo nové herní prvky akátu, jako kladinu, 
houpačku, kůly, visutý most, domeček a pískoviště. Dopadové plochy 

jsou ze štěpky. Na podzim se ještě vysadí nové keře v místě, které 
odděluje příjezdovou komunikaci od hřiště.

Stav poplatkového účtu je možné 
zjistit na portálu občana https://por-
talobcana.chomutov.cz/. Tam lze 
on-line, tedy bez nutnosti návštěvy 
úřadu, ověřit i stavy jiných poplat-
kových účtů a případně uhradit své 
závazky kartou nebo QR kódem 
ve svém bankovnictví.

Při dotazech k poplatku za od-
pady nebo jiným poplatkům či 

pokutám mohou lidé využít nástroj 
WhatsApp a napsat na telefonní 
číslo 720 072 817 nebo emailovou 
adresu odpady@chomutov.cz.

Částka poplatku se pro letošní 
rok nijak nezvyšovala, ačkoliv  
náklady na osobu vzrostly na  
1 188 korun. Na každého občana 
tak město doplatí ještě necelé  
čtyři stovky. �

S pomocí porodní asistentky 
v nemocnici už řada nastávají-
cích matek počítá, málo se však ví 
o možnosti využít takzvanou ko-
munitní péči v období šestinedělí 
přímo v domácím prostředí. Je to 
i tím, že tato služba není v České 
republice zatím příliš rozšířená. 
Chomutovská porodnice je teprve 
druhou porodnicí v Ústeckém 
kraji, která tuto péči maminkám 
poskytuje.

Ve stručnosti jde o zdravotní 
službu, kdy porodní asistentky do-
jíždějí za rodičkami přímo domů, 
aby je připravily na jejich brzký po-
rod a ženám, které byly propuštěny 
z porodnice, zajišťují doma i popo-
rodní péči a kontroly miminek.

„Nová generace rodiček přichází 
s jasnými představami o svém po-
rodu. Cílí na moderní vybavení, 
nové trendy v porodnictví, a pře-
devším na individuální přístup. 
A právě porodní asistentky jsou 

nedílnou součástí individuálního 
přístupu k ženě i porodu,“ říká pri-
mář gynekologicko-porodnického 
oddělení chomutovské nemocnice 
MUDr. Radek Kochlöfl. Jak dopl-
nil, vztah mezi rodičkou a porodní 
asistentkou se v domácím prostředí 
stává těsnějším.  „Budoucí ma-
minka si tak vytváří i větší důvěru 
k našemu zařízení a personálu, cítí 
se bezpečněji,“ doplňuje primář.

Služba zahrnuje celkem čtyři 
návštěvy, které jsou plně hrazeny 
pojišťovnou. Z toho jedna návštěva 
je ještě v těhotenství, další tři ná-
vštěvy jsou již prováděny v době 
šestinedělí. Aby mohla nastávající 
maminka službu domácí komu-
nitní péče využít, musí se nejdříve 
dostavit do těhotenské poradny 
k registraci. Zde ji bude provedena 
kompletní anamnéza, na základě 
které lékař rozhodne, zda může 
další poradna proběhnout v pohodlí 
domova. Pokud je vše v pořádku, 
nabídne sestra rodičce další ná-
vštěvu doma, kdy se jí s konkrétním 
termínem ozve porodní asistentka, 
která ji bude mít v péči.

„Dříve bylo zcela běžné, že si 
šestinedělky hlídala převážně po-
rodní asistentka a my bychom na to 

rádi navázali,“ vysvětluje vrchní 
sestra Bc. Veronika Hýblová. „Pro 
maminky v šestinedělí je velká 
výhoda, že nemusí nikam dojíždět 
s čerstvě narozeným miminkem, 
mohou zůstat doma, a přesto mít 
jistotu, že v případě potřeby budou 
mít potřebnou podporu a pomoc 
v domácím prostředí, kde se cítí 
nejpřirozeněji.“

Komunitní porodní asistentka 
pečuje o fyzický i psychický stav 
matky v šestinedělí, kontroluje no-
vorozence, radí mamince s koje-
ním či přebalováním i manipulací 
s novorozencem, péči o prsy, jizvu 
či pupík.

Domácí komunitní službu se 
chystá poskytovat také porodnice 
v Litoměřicích a Děčíně. �

Začátek září je pro chomutov-
ský taneční klub Stardance vždy 
vstupem do nové sezóny, ve které si 
všichni členové společně s trenéry 
přejí zopakovat úspěchy uplynulého 
soutěžního roku. A že jich nebylo 
málo! Také je to začátek náborového 
měsíce, během nějž v klubu rádi při-
vítají nové tváře.

Dveře tanečního klubu se otevírají 
již druhý týden v září a během ce-
lého měsíce bude probíhat nábor pro 
všechny zájemce, které tento líbivý 
kolektivní sport láká. „Můžeme nabíd-
nout nejen soutěživého sportovního 
ducha, ale také přátelský profesionální 
kolektiv, který se snaží všem našim 
členům vštípit etiketu společenského 

a slušného chování a to vše za neustálé 
podpory města Chomutova,“ doplňuje 
k tomu Nikola Skřivánková z týmu 
TK Stardance. Nábor bude probíhat 
pro všechny děti již od čtyř let věku 
a první lekci si zde může každý vy-
zkoušet zcela zdarma. 

A jaké že byly zmiňované úspě-
chy chomutovského klubu v loňské 
taneční sezoně? Všechny věkové 
kategorie klasicky absolvovaly jarní 
tour ve dvou organizacích, a to Czech 
Dance Organization a Taneční skupina 
roku Evropy 2. V nich se podařilo na-
vázat na předchozí úspěchy a můžou 
se právem pyšnit získanými 52 zla-
tými, 27 stříbrnými a 17 bronzovými 
medailemi. �

Novinka chomutovské nemocnice: 
Porodní asistentky přijedou i domů

do konce září uhraďte 
poplatek za odpad

Stardance pořádá nábor 
nových tanečníků

Od letošního července nabízí Nemocnice 
Chomutov budoucím rodičkám i čerstvým 
maminkám domácí komunitní péči. Novou službu 
nabízí zdejší porodnice jako první z šesti porodnic 
Krajské zdravotní a jako druhá nemocnice v kraji.

POROdNÍ GaUČ, ReBOZO šáTeK a daLšÍ

Kromě služby domácí komunitní péče nabízí chomutovská porodni-
ce další novinky. Jednou z nich je porodní gauč, jehož největší před-
ností je jeho variabilita a umožnění porodu v téměř jakékoliv poloze, 
kterou si rodička zvolí a cítí se v ní dobře. Ještě letos rozšíří své služby 
o rebozo šátek. Masírování a cvičení se šátkem uvolňuje nadměrně 
zatížené svaly, a tedy i napětí. Úvaz pak pomáhá bříško polohovat 
do potřebné polohy, čímž se rovněž odstraňuje bolest zad, vazů 
pod břichem, beder nebo třísel. A správnou polohou bříška se navíc 
posiluje pánev a usnadňuje orientace plodu do správné polohy.

Dlouhodobě nabízí chomutovská porodnice svým klientkám 
možnost využití aromaterapie, muzikoterapie s vlastním playlistem 
nebo vaginální bylinné napářky. Velkou výhodou pro rodičky je 
nonstop dostupná možnost epidurální analgezie, kterou využívá 
30 % rodiček. Při pobytu v porodnici je maminkám k dispozici služ-
ba laktační poradkyně, možnost zapůjčení kojících polštářů nebo 
návštěva nutriční terapeutky.

 „Byli bychom moc rádi, aby budoucí maminky věděly, že chceme 
být porodnicí otevřenou a naslouchající. Naší snahou je porozumět 
a plnit přání rodiček, ovšem vždy s ohledem na bezpečnost jejich 
i dítěte. Budoucí maminky se k nám mohou přijít kdykoliv podívat, 
zeptat se na to, co je trápí, i mimo předporodní kurz,“ podotýká 
lékařka MUDr. Kamila Žižková.

K 30. září končí splatnost poplatku za odpady  
za třetí čtvrtletí. sazba poplatku pro letošní rok  
je 800 korun, čtvrtletní záloha činí dvě stě korun 
za osobu na rok.
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Uvádíme přehled větších in-
vestičních akcí, které se přes léto 
ve školách odehrály. 

Zš Na PříKoPeCh
Dělníci opravili venkovní 

schodiště, po kterém vstupují děti 
a učitelé do školy. Mladí sportovci 
se nově proběhnou po novém spor-
tovišti s umělým povrchem, které 
je v atriu školy. Součástí prací bylo 
i odstranění nevyhovujícího podloží 
a jeho nahrazení kamenivem s ide-
ální frakcí.

Zš KadaňsKá 
Do učitelského kabinetu se 

mnoho žáků za celou školní do-
cházku ani nepodívá. Pro uči-
tele je to ale nezbytné zázemí. 

Na Kadaňské kabinet opravili, 
renovace se dočkaly i kanceláře. 
V tělocvičně dostaly parkety nový 
povrch. 

Zš PísečNá 
V přízemí školy čekají na žáky 

nižšího stupně nové šatníky, dělníci 
rovněž opravili podlahy a přeložili 
instalace pod stropem šaten.

Zš břeZeNeCKá a 17. 
listoPadu 

V obou těchto školách na sídlišti 
Březenecká mají po létě opravené 
chodby a schodiště. 

Zš beethoveNova
V budově ZŠ Beethovenova  

pokračují sanační práce obvodo-
vých stěn a části základů tě-
locvičny. Z důvodu vysychání 
podloží v minulých letech tam 
totiž došlo k výskytu prasklin 
ve stěnách.

Zš horNiCKá 
Oprava nášlapných vrstev včetně 

podkladních je hotová ve třech 
učebnách ZŠ Hornická, dále tam 
mají k dispozici také nově opravené 
vstupní schodiště.

další šKoly a šKolKy 
Dále přinášíme stručný výčet 

dalších dokončených prací. V are-
álu MŠ Blatenská je opraveno 
venkovní sociální zařízení. U tě-
locvičny v ZŠ Ak.Heyrovského 
pokračovala rekonstrukce dalších 
umýváren. Pro speciální školu 
v ulici Palachova je opravován 
rehabilitační bazén včetně nových 
instalací a přilehlé pochozí plo-
chy, dokončení prací je plánováno 
na září.

Pro MŠ 17. listopadu je do-
končena oprava zadního vstupu 
se zastřešením do kuchyně. Dále 
z větších akcí uvádíme opravu 
bytu školníka na učebny pro nej-
menší v areálu MŠ Školní pěšina, 
práce budou dokončeny v září. 
Z dokončených větších oprav 
ještě vybíráme rekonstrukci ba-
letního sálu v budově ZUŠ T. G. 
Masaryka, která částečně probíhala 
za provozu školy. Vyměněny byly 
všechny vrstvy podlahy i s pod-
ložím, doplněno její odvětrání 
a nové jsou i vestavěné skříně.

Rovněž za plného provozu byla 
dokončena v termínu oprava chodeb 
a skladů kuchyně ZŠ Zahradní. �

Když jsou děti konečně na prázdninách, 
ve školách řádí dělníci a opravují
Pro děti jsou prázdniny příjemný vybočením ze 
školní rutiny. Ve školách jsou opuštěné lavice, 
ale budovy prázdné nejsou. Právě přes dva 
měsíce volna je největší prostor pro opravy 
a vylepšení. 

Chomutovští plavci a plavkyně 
ze spolku TJ Slávie Chomutov byli 
slavnostně pozváni vedením města 
na starobylou radnici na náměstí 
1. máje, kde proběhlo oficiální po-
děkování spolku a jeho nejlepším 
plavcům za výbornou reprezentaci 
Chomutova.

Slavnostní poděkování plav-
cům proběhlo v obřadní síni, zá-
stupci vedení města Mgr. Milan 
Märc, první náměstek primátora 
a JUDr. Milan Petrilák, druhý ná-
městek primátora, předali malou 
pozornost a poděkovali plavcům 
a plavkyním za jejich skvělé vý-
kony a reprezentaci Chomutova 
na plaveckých soutěžích. „Za celé 
vedení města bych chtěl velmi po-
děkovat těmto nadaným plavcům 

za jejich skvělé výsledky, kterými 
reprezentují naše město a spolek 
TJ Slávie Chomutov,“ řekl Milan 
Märc. „Rádi bychom zde poděko-

vali také rodičům těchto nadaných 
plavců, kteří spolu s trenéry vy-
chovávají skvělé sportovce,“ do-
plnil k tomu Milan Petrilák. �

Krajský seminář specialistů 
na choroby nervového systému 
pořádalo neurologické oddělení 
Krajské zdravotní, a. s. - Nemocnice 
Chomutov, o.z. pod vedením primáře 
MUDr. Jiřího Neumanna, FESO. 
Téměř padesátka lékařů a zdravotních 
sester si vyslechla fundované před-
nášky předních odborníků Krajské 
zdravotní.

V úvodní přednášce upozornil ve-
doucí lékař komplexního cerebrovasku-
lárního centra Masarykovy nemocnice 
v Ústí nad Labem MUDr. Ing. David 
Černík, Ph.D., MBA na závažnost uzá-
věru sítnicové tepny jako jedné forem 

cévní mozkové příhody a na současné 
možnosti specifické léčby. Na něj 
navázal primář Neumann, speciali-
sta na neurovaskulární nemoci, který 
shrnul současné poznatky o načasování 
a bezpečném provedení různých typů 
operací u pacientů po překonané moz-
kové mrtvici. 

V další části se vedoucí lékař 
spánkového centra chomutovské 
neurologie MUDr. Kamil Slowik 
zaměřil na význam diagnostiky 
a léčby poruch spánku u řady závaž-
ných neurologických onemocnění 
s ukázkami vlastního souboru paci-
entů. Prezentace zajímavého případu 

závažného postižení páteře a míchy, 
které bylo prvním příznakem rako-
viny jícnu, se ujal MUDr. Jan Slavík. 
Včasná diagnostika a úspěšná léčba 
tohoto pacienta na chomutovské neu-
rologii byla podpořena úzkou mezi-
oborovou spoluprací mezi neurologií, 
radiologií, neurochirurgií a onkologií. 

Neurochirurgický blok otevřel 
docent MUDr. Petr Vachata, Ph.D., 
MBA s přednáškou, která se týkala 
obrny lícního nervu a současných 
typů rekonstrukčních operací pro-
váděných na ústecké neurochirurgii. 
Seminář uzavřel přednosta neurochi-
rurgické kliniky ústecké nemocnice 
profesor MUDr. Martin Sameš, CSc. 
novým pohledem na radikální ope-
rační léčbu vestibulárních schwan-
nomů. Tyto nádory se nacházejí 

na spodině lební a nejčastěji způsobují 
nepříjemné ušní šelesty, závratě a po-
škození hlavových nervů. Pokud se 
včas neodstraní, pak hrozí nejen úplná 
ztráta sluchu, ale také útlak mozko-
vých struktur.   

„Jsem rád, že jsme se po roce 
setkali. Na těchto seminářích si pravi-
delně předáváme důležité informace 
o výsledcích naší péče a novinkách, 
které zavádíme v oblasti konzerva-
tivní a operační léčby, abychom co 
nejlépe pomohli našim pacientům. 
Skvěle nastavená spolupráce i úspě-
chy našich neurologických oddě-
leních a neurochirurgické kliniky 
ukazují na pevné místo mezi předními 
pracovišti v České republice“, shrnul 
odborný garant semináře primář Jiří 
Neumann. �

Přední odborníci na nemoci nervového systému 
přednášeli v chomutovské nemocnici
Tradiční setkání neurologů a neurochirurgů 
proběhlo začátkem léta ve vzdělávacím centru 
chomutovské nemocnice. 

Nepřetržitá 24/7 Tísňová péče 
Anděl na drátě je určena převážně 
seniorům a osobám se zdravotním 
postižením, u kterých se zvyšuje 
riziko pádu, náhlé nevolnosti, sla-
bosti či kolapsu. Zdraví i život pak 
závisí na rychlém zajištění pomoci. 

Princip služby spočívá v tom, 
že klient má stále u sebe (na ruce) 
malé elektronické zařízení (ho-
dinky, náramek). Po jeho stisk-
nutí se ozve hlas asistenta a ten 
po vyhodnocení situace zvolí po-

stup a formu zajišťované pomoci. 
Profesionálně proškolený asistent 
je s klientem v neustálé komunikaci 
až do úplného vyřešení celé situace. 

Zařízení dokáže samo rozpo-
znat a upozornit na nestandardní 
situace (náhlý pád či déle trvající 
nehybnost) i když klient nestihne 
aktivovat tlačítko. Zároveň se loka-
lizuje (GPS/GSM) místo, v jakém 
se klient nachází. Asistent i v těchto 
případech volá na zařízení a ověřuje 
stav klienta. 

Senior a jeho rodina tak mají jis-
totu, že se mu vždy dostane rychlé 
a optimální pomoci v domácím 
i venkovním prostředí. Uživatel tím 
získá větší sebedůvěru a nemusí se-
omezovat ve svých aktivitách kvůli 
obavám z nečekaných problémů. 

Cílem služeb „Anděl na drátě“ je 
vedle ochrany zdraví a života klientů, 
také podpora komunikace se svými 
blízkými a přáteli. Služba je placená 
dle objemu objednaných služeb, mě-
síční platba je v řádu stokorun. �

anděl nad drátě: pomoc v krizových situacích

Dopravní podnik měst 
Chomutova a Jirkova nechal bě-
hem července vyměnit kompletně 
všechny informační piktogramy 
na autobusech a trolejbusech, které 
jezdí na linkách MHD. Staré již 
byly nečitelné a tím pádem neplnily 
svou funkci.

Grafické studio pro podnik na-
vrhlo zcela nové unikátní piktogramy, 
které jsou již k vidění na všech 
vozech. „Novinkou jsou například 
piktogramy zakazující nástup s jízd-
ním kolem nebo koloběžkou nebo 
usměrňující nástup do vozidel,“ dopl-
nil k tomu ředitel DPCHJ Petr Maxa. 
Při obměně došlo také ke sjednocení 
umístění cedulek, aby je všechna vo-
zidla měla na stejných nebo podob-
ných místech. �

Na vozech MHd  
jsou nové 
piktogramy

Sportoviště ZŠ Na Příkopech ZUŠ baletní sál

ZUŠ sál ZŠ Na Příkopech, vstupní schodiště

ZŠ Zahradní, zázemí kuchyně

Chomutov slavnostně poděkoval plavcům  
z TJ Slávie za skvělou reprezentaci města 
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tajemství dePoZitáře ChomutovsKého muZea 

Součástí sbírky chomutovského muzea je mimo jiné krásná podsbírka malovaných střeleckých 
terčů. Na fotografii je vyobrazen jeden z nich s inventárním číslem TR 31. Zachycuje rakouského 
národního hrdinu Andrease Hofera (1767–1810) v bitevní vřavě v čele povstalců. Andreas 
Hofer byl občanským povoláním hostinský a obchodník s dobytkem. V roce 1809 se postavil 
do čela povstání Tyrolanů proti Bavorům a napoleonským vojákům, kteří okupovali jeho zemi 
a na několik měsíců je vyhnal z Tyrol. Zato ho rakouský císař František I. povýšil do šlechtického 
stavu. Po porážce povstání byl Francouzi zajat a v italské Mantově postaven před válečný soud 
a zastřelen. Je pochován v Innsbrucku. Při horním a dolním okraji terče je německý nápis, jehož 
český překlad zní: „Andreas Hofer v bitvě u hory Insel/ Stříleno hejtmanem žateckých ostrostřelců 
Ch. Süßem, 1864.“ Terč je malovaný olejovými barvami na dřevě a má rozměry 56 cm x 56,5 cm. 
Známe příjmení jeho autora tím je jakýsi Schirner.

Mgr. Jan Hirsch

V roce 1925 vykazovala chomu-
tovská jednota, spadající pod župu 
Duchcov, 79 členů. Z nich bylo tehdy 
41 zaměstnáno ve státní  službě, kde 
se legionáři uplatnili jako zaměst-
nanci u státní dráhy, městští strážníci, 
jako členové finanční stráže, policie, 
četnictva, poštovní úředníci, ale i jako 
učitelé a úředníci. 

PraPor, stuhy a velKá 
sláva

Dne 24.května 1936 obdržela 
ČsOL, jednota Chomutov svůj 
prapor. Na slavnosti jejímiž pro-
tektory byli bratr brigádní generál 
C. Langer a okresní hejtman K. 
Koldovský, kmotry praporu pak M. 
Langrová, choť brigádního gene-
rála a F. Koldovská, choť okres-
ního hejtmana. Po přehlídce čestné 
čety pěšího pluku 46 a přítom-
ných korporací a uvítacím projevu 
br. Pokorného, přečetl br. Ferd. 
Turina pozdravný telegram prezi-
dentu Osvoboditeli a prezidentu 
dr. Benešovi. Poslanec br. David 
pak přednesl slavnostní projev, 
po kterém byly provedeny poklepy 
na hřeby praporu věnované korpo-
racemi i jednotlivci. 

Prapor předala předsedkyně 
Dámského výboru K. Hansová 
do rukou předsedy ČsOL, jednoty 
Chomutov,  br. JUDr. Houšky. Ten 
za prapor a hřeby v krátkém pro-
slovu poděkoval. Nato byl prapor 
ozdoben dvěma stuhami - za od-
bočku Svazu domobranců z Itálie, 
Chomutov a za DTJ Chomutov. 
Přítomní bratři pak složili přísahu 
na prapor.

Fašisti je ZaKáZali, 
KomuNisté vymaZali

Činnost jednoty byla přerušena 
okupací republiky, kdy byla fašisty 
zakázána.

Po roce 1938  odešla velká část 
legionářů i s rodinami do vnitro-
zemí, protože si byli vědomi toho, 
že jim boj proti německým jed-
notkám v 1. světové válce nebude 
zapomenut. Většina z nich se pak 
zapojila do odboje proti nacistům.

Po skončení druhé světové války 
došlo k obnovení jednoty, byl jí 
navrácen prapor, který byl za oku-
pace uschován. Mnozí legionáři se 
po osvobození zapojili do veřej-
ného života. Například v Jirkově se 
Rudolf Dudek a  Damián Tengler 
stali postupně veliteli jirkovské 
městské milice, Josef Zábraha 
ředitelem měšťanské školy, Josef 
Linda pak učitelem a městským 
knihovníkem. 

Po únoru v roce 1948 byly 
do všech organizací ČsOL ko-
munisty násilně dosazeny akční 
výbory. Nastala tzv. očista od re-
akčních živlů. Na základě žádosti 
celostátního akčního výboru 
ze dne 17.července 1949 byla 
Československá obec legionářská 
k 3.říjnu 1949 oficiálně vymazána 
z rejstříku Ministerstva vnitra. 

Dne 17.prosince 1951 se konal 
slučovací sjezd českého a slo-
venského odbojářského svazu, 
na kterém byla ČsOL začleněna 
do jednotného „Svazu bojovníků 
za svobodu“. Později byl tento svaz 
přejmenován na „Čs. svaz protifaši-
stických bojovníků“. 

PolistoPadová obroda
Po listopadových událostech roku 

1989 již nežil nikdo z představitelů 
a členů poválečné ČsOL, což mělo 
výrazný vliv na fakt, že organi-
zace nebyla na území svobodného 
Československa obnovena ihned po-
čátkem roku 1990.

V Chomutově byla činnost 
Jednoty ČsOL obnovena 14.března 
1992. Velkou zásluhu na tom měli  
pánové Alexandr Monič, Alfred 
Ševčík, Václav Janoušek, Vladimír 
Mikeš a Viktor Kostůr. Do čela vý-
boru jednoty byl zvolen bratr Alfred 
Ševčík.  Členskou základnu v tomto 
roce tvořilo 67 členů.

Nelze nevzpomenout bratrů, kteří 
poté stáli v čele výboru jednoty. 
Byli to Alfred Ševčík (1992-1994), 

Jiří Ráža (1995-1997), Vladimír 
Průšek (1998-2000), pplk.Vladimír 
Licinberg (2001-2010) a  plk.Ing.
Rostislav Lysoněk (2011 – dosud).  

 V roce 2005 uvádí jednota 
Chomutov 133 členů, z toho je 43 
účastníků bojů proti fašistům na vý-
chodní frontě, 4 účastníci bojů proti 
fašistům na západní frontě a 6 no-
vodobých veteránů.

V roce 2021 bylo v jednotě 
Chomutov zaregistrováno 84 členů.                                                                    

V současné době ČsOL, jednotu 
Chomutov vede výbor, v jehož 
čele je předseda plk.Ing.Rostislav 
Lysoněk a jednatelka Miloslava 
Šatrová. V jednotě je zaregistro-
váno 74 členů, jejichž posláním 
je uchovávat, rozvíjet a předávat 
příštím generacím demokratické 
a humanitní tradice, ze kterých 
vznikla naše samostatnost v roce 
1918 a přispívat k obnovení národní 
hrdosti, demokratických a bojových 
tradic. �

Milan Kopecký,  
ČsOL, jednota Chomutov

Literatura: Ing.Miroslav Jančar, 
LEGIONÁŔI CHOMUTOVSKA  

a ti druzí, tiskárna AKORD  
Chomutov, s. r. o., 2018

Chomutovští legionáři slaví sto let
V tomto roce si připomínáme 100. výročí založení 
místní „jednoty československé obce legionářské“. 
Tento akt se uskutečnil 6. července roku 1924.

Techtle Mechtle revue je v sou-
časné době nejúspěšnější česká show 
na poli divadelní scény. V podání 
Techtle Mechtle se totiž vždy jedná 
o propracované divadelní před-
stavení s výpravnou scénou, více 
jak osmdesáti kostýmy a dějovou 
linkou. Všechna představení jsou 
jednou velkou komedií, a to od za-
čátku až do konce. Má to jen jeden 
háček - všechny role, a to včetně 
těch dámských, tu hrají pouze muži 
a ti jsou navíc k nerozeznání od sku-
tečných žen. Pánové Lukáš, Martin, 
Nikolas a Saša společně s tanečníky 
Štěpánem, Jarkem, Sayem a Danem 
pro Vás tentokrát připravili další na-
dupanou show.

Jak už samotný název předsta-
vení All inclusive Bibione napo-
vídá, že bude nabité letní atmosfé-
rou, sluncem, mořem a hlavně - po-
řádnou dávkou českého humoru. Co 
všechno se může stát, když se ty-
picky česká rodina na úsporném re-
žimu vypraví na cestu do Bibione, 

aby poprvé v živote viděla moře? 
Mají si vůbec manželé po šesta-
třiceti letech soužití na společné 
dovolené ještě co povědět? Podaří 
se jim oživit při západu slunce 
jiskru jejich skomírajícího vztahu, 
a nebo zbytky jejich vzájemného 
pochopení zmizí na vždy na dně 
moře mezi chaluhy a chobotnice? 
Volné pokračování divácky velmi 
úspěšného představení Dokud nás 
smrt nerozdělí přichází v podobě 
All inclusive Bibione. 

Pořady těchto pánů jsou vyprodána 
v řadě měst i několik měsíců předem, 
a to především proto, že se diváci 
během představení ze srdce zasmějí. 
Představení jsou kombinací travesti 
show, muzikálu, kabaretu, taneční 
show, zábavného pořadu i klasické 
činohry, což je žánrově sice řadí mezi 
nezařaditelné, ale i přesto mezi jedny 
z nejnavštěvovanějších.  Více infor-
mací najdete na www.techtlemechtle-
revue.cz. Vstupenky zakoupíte v síti 
Ticketportál. � 

Přijíždí nejúspěšnější česká 
travesti show

Zahájen bude v úterý 5. listo-
padu, kdy se ve večerních hodinách 
můžete pobavit při originální diva-
delní show „Tak to jsme ještě nevi-
děli, Marie“, ve které září oblíbený 
herec Lukáš Langmajer. Druhý 
den se po odpoledních představe-
ních ochotnických spolků můžete 
těšit na pořad „Úsměvy Jaromíra 
Hanzlíka“. Setkání s tímto legen-
dárním hercem slibuje zajímavé 
historky z divadla i filmu, ale také 
autogramiádu. 

Závěr festivalu bude patřit hvězdě 
úspěšného seriálu Zlatá labuť Sarah 
Haváčové, která za doprovodu dám-
ského smyčcového kvarteta uvede 
monodrama „Alma Rosé“. Příběh 
houslistky, která vedla smyčcový 
soubor v Osvětimi, dojme díky půso-
bivému výkonu Haváčové nejednoho 
diváka. Po Divadelním festivalu je 
v Městském divadle přichystaná ještě 
jedna lahůdka. V úterý 19. listopadu 
přiveze Divadlo Radka Brzobohatého 
americký muzikál „50 odstínů“, který 

je zábavnou parodií známého románu. 
Jeho znalci tedy jistě tuší, že se bude 
jednat o velmi pikantní a divoký ve-
čer. Za doprovodu živé kapely účin-
kují pražské muzikálové stálice, např. 

Přemysl Pálek, který byl za svůj vý-
kon v hlavní roli nominován na Cenu 
Thálie. Vstupenky si můžete zakoupit 
v městském divadle, informačním 
centru a na www.kultura-sport.cz.�

Přijedou Langmajer, Hanzlík i hvězda Zlaté labutě
Kultura a sport Chomutov spustila předprodej 
na další plánované akce v městském divadle. třetí 
ročník divadelního festivalu klepe na dveře a již 
nyní je zveřejněn jeho program. 

Městské divadlo spustilo před-
prodej na tři prosincové akce, které 
diváky zaručeně naladí na nejkrásnější 
svátky v roce. Poslední měsíc nejprve 
nabídne divákům zábavnou talk show 
Vánoce Osmanyho Laffity. Oblíbený 
módní návrhář slibuje vánoční speciál 
plný nekorektního humoru. Jak vy-
padají u Osmanyho Vánoce a vstup 
do nového roku budou moci diváci 
zjistit 11. prosince. 

O týden později, tedy 18. prosince, 
si na své přijdou fanoušci zpěváka 
Tomáše Kluse, který se svou kape-
lou přiveze vánočně laděný koncert 

přizpůsobený divadelním scénám. 
Posluchače čeká odlišný program 
oproti festivalům, na kterých zpěvák 
pravidelně vystupuje. O specifický hu-
mor a improvizaci ale nebude nouze. 

Divadelní spolek Kašpar pak 
22. prosince přiveze Milenu 
Steinmasslovou a Aleše Petráše v di-
vadelním představení Popelka nazaret-
ská. Malý sál divadla, ve kterém bude 
inscenace uvedena, umocní komorní 
atmosféru, které budou dominovat-
Betlém, hvězdy, andělé a příběh, který 
všichni známe a rádi pořád dokola po-
sloucháme, v básni Václava Renče. �

Dny evropského dědictví budou 
v Chomutově probíhat v sobotu 14. 
září. Dny se v Evropě konají od roku 
1991 pod záštitou Rady Evropy a řadí 
se k významným celoevropským 
kulturně poznávacím a společenským 
podnětům.

V Chomutově můžete tuto so-
botu strávit v mnoha památkách. 
Bude otevřena budova sta-robylé 
radnice, kde je k vidění například 
malba s Tobiášovou legendou, je 
možné navštívit i oratoř slečen či 
rytířský sál. Radnice bude otevřená 
od 10 do 16 hodin. 

Otevřený bude i jezuitský areál. 
Je možné vystoupat na Hvězdářskou 
věž, kde budou prohlídky každou ho-
dinu. Navštívit můžete galerie Lurago 
i Špejchar.

Přístupné budou kostely sv. 
Ignáce, sv. Kateřiny, Nanebevzetí 
Panny Marie i sv. Barbory. Zajít 
lze do chrámu sv. Ducha. Přístupná 
bude také městská věž. 

Z technických památek bude pří-
stupné muzeum československého 
opevnění na Kočičáku i První občan-
ský pivovar v Chomutově. Všechny 
objekty jsou přístupné zdarma. 

V rámci Dnů evropského dědictví 
nejde o zpřístupnění co největšího 
počtu památek zdarma. Jde o mimo-
řádnou aktivitu, která ukáže novou 
souvislost, bolavé místo, úspěšný 
zásah ve prospěch jakékoliv pa-
mátky, způsob, jakým se do procesu 
záchrany, ochrany či propagace pa-
mátky mohou zapojit občané, otevře 
nové obzory žákům a studentům. �

Oslavte Vánoce s Osmanym, 
Klusem a Popelkou

Památky otevřou na den 
evropského dědictví 
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Díky projektu s názvem „Street 
Art Autobusová zastávka Warte 
Lauterbach“ finančně podpo-
řenému dotací z fondu Interreg 
(Česko – Sasko) a odborně 
Studiem Rebel Art z Chemnitz 
vznikla poutavá a inspirativní vý-
zdoba autobusového přístřešku, 
připomínající společné tradice 
i současnost česko-německého pří-
hraničí, včetně známých architek-
tonických dominant obou regionů.

Proměnit smutnou šedivou 
zastávku na příjemné místo k če-
kání však nebylo to nejdůleži-
tější. Během dvou dnů čtrnáct 
dětí ze Základní školy Duhová 
cesta a stejný počet německých 
z Marienbergu a okolí zcela při-
rozeně míchalo své rodné jazyky 
za pomoci jazykové animace, 
přirozeně se ujistily, že angličtina 
jako základní komunikační jazyk 
v běžném životě opravdu funguje, 
vzájemně se inspirovaly výtvar-

nými nápady a pod vedením trpě-
livých profesionálů a odborníků 
na streetart si dosyta vyzkoušely 
práci s graffiti barvami.

Hlavním dvěma dnům pro-
jektu ještě předcházelo osobní 
seznámení účastníků projektu 
během návštěvy německé sku-
piny ve škole Duhová cesta, 
společná hodina výtvarné vý-

chovy a oběd ve školní jídelně 
(shodou okolností typické české 
knedlo-vepřo-zelo).

Poděkování patří německé 
straně, konkrétně Maře Schmied-
Tautz a Sophiii Ratzmann 
za organizaci celé akce, Martě 
Schreiter, koordinátorce pro-
gramu Rok na hranici, která 
spojila účastníky projektu a po-

skytla pomoc nejen při jazy-
kové animaci, ale i v jazykových 
nesnázích, vedení a kuchařkám 
ZŠ Duhová cesta za podporu 
a ochotu při návštěvě německé 
skupiny na škole a učitelce Mirce 
Markové, která během projektu 
doprovázela české děti.

Tento projekt byl finančně pod-
pořen z prostředků EU prostřednic-
tvím programu Interreg Sachsen –  
Tschechien 2021–2027, 
 konkrétně z Fondu malých pro-
jektů Euroregionu Erzgebirge/
Krušnohoří. �

Renata Stojanovová.

Každá skupina dostala jednu za-
jímavou zemi, materiální vybavení, 
schéma školního projektu Cesta 
kolem světa a dva dny na to, aby její 
členové vymysleli a přichystali vše, 
co jim pomůže daný kus světa co 
nejlépe a originálně představit malým 
spolužákům. Učitelé v rolích prů-
vodců své svěřence od prvních minut 
zkušeně motivovali, nabídli každému 
nejrůznější možnosti, jak se do spo-
lečného díla zapojit, a pomáhali jim 
třídit a realizovat další a další fantas-
tické nápady. Na chodbách i v učeb-
nách to hučelo jak ve včelím úlu a co 
chvíli někde přibyla nová výzdoba 
nebo názorná pomůcka vztahující 
se k některé z destinací. Už na konci 
prvního dne pavilón druhého stupně 
doslova rozkvetl pestrou směsicí lo-
kálních atrakcí.

Třetí projektový den pak žáci po-
zvali malé badatele na cestu kolem 
světa po (téměř) všech kontinentech. 
Ti, vybaveni interaktivními cestov-
ními deníky, vyrazili podle pečlivě 
připraveného itineráře na dobro-

družnou cestu. A nestačili se divit. 
Tak, jako je každá země na světě 
něčím zajímavá a úchvatná, stejně 
rozmanitá byla pojetí jednotlivých 
prezentací. V „zemích“ se tančilo, 
ochutnávalo, hrálo divadlo, spor-
tovalo, kvízovalo, psalo, kreslilo, 

vyrábělo… Zkrátka co kraj světa, 
to pro malé cestovatele nečekané 
dobrodružství. Všechny týmy tak 
úspěšně využily svou pečlivou pří-

pravu a bez výjimky si své mladší 
spolužáky získaly.

Projekt Cesta kolem světa se 
setkal s nadšením jak u dětí, tak 
u pedagogů. Učitelé chválili nejen 
kreativitu a nasazení starších žáků, 
ale i jejich schopnost spolupracovat 
a předat mladším dětem nové zna-
losti zábavnou formou. Ve vstup-
ním vestibulu školy pak vznikla 
velká výstava projektových kulis, 
modelů a dekorací, které nám všem 
i návštěvám budou ještě chvíli tento 
vydařený projekt připomínat. �

Čeští a němečtí školáci společně zvelebili zastávku Žáci ze Zahradní cestovali kolem světa
Měsíc před prázdninami byl na základní škole 
na Zahradní nezvykle rušný. Žáci druhého stupně se 
napříč ročníky na tři dny rozdělili do třinácti týmů. 

Přibližně tři kilometry severovýchodně od centra 
Marienbergu se nachází Lauterbach, jedna 
z městských částí okresu Marienberg, a místo, 
kde se 25. a 26. června spojilo úsilí a fantazie 
českých a německých školáků při výzdobě 
tamější autobusové zastávky. 

prOměnit smutnOu šedivOu zastávku  
na příjemné místO k čekání nebylO  
tO nejdůležitější.

V uplynulém školním roce se 
v kostele svaté Kateřiny na chomu-
tovském náměstí konala neobvyklá 
výstava s názvem Palachovka 
spolu. Byla tam vystavena díla 
a fotografie, které vznikly díky 
společné práci dětí z mateřské 
školy a žáků ze školy speciální. 
Společné výtvory se vyvinuly 
v prostředí školy, kde děti společně 
objevují svoji kreativitu a rozvíjejí 
své schopnosti. Tráví tam spolu 
spoustu času při společných ak-

cích – karneval, sportování, učení, 
hraní a v neposlední řadě tvo-
ření. Výsledkem této spolupráce 
byly nejen výtvarné a rukodělné 
práce, ale také fotografie, které 
zaujaly svou krásou, originalitou 
a jedinečností. 

Výstava Palachovka spolu ne-
byla jen prostorem pro prezentaci 
dětských uměleckých děl, ale také 
místo k setkání a sdílení společné 
radosti. Zkrátka spolu je svět jed-
nodušší a lepší.

V osmém ročníku soutěže 
Minecraft Cup 2024 měli mladí 
stavitelé v domácím kole za úkol 
zorganizovat Olympiádu dětí a mlá-
deže. Za školu v Hornické ulici se 
domácího kola zúčastnili Jakub 
Altman ze 4. ročníku a Jan Paletář 
z 6. ročníku. 

Z celkového počtu 500 přihlá-
šených dětí se vybralo 33 finalistů 
(žáci 1. a 2. stupně). „S hrdostí 
oznamujeme, že náš žák Jakub 
Altman oslnil odbornou porotu 
a probojoval se až do republiko-
vého finále soutěže. Finále o titul 
šampiona v Minecraftu se konalo 
29. května 2024 v Praze. Soutěžící 
měli za úkol v předpřipraveném at-
letickém stadionu připravit zahájení 
olympijských her včetně zapálení 
olympijského ohně,“ uvedla ředi-
telka školy Ivana Dudková.

Jakubův postup do finále je 
výsledkem jeho budovatelské 
dovednosti, tvořivého ducha a ne-
uvěřitelné kreativity v platformě 
Minecraft Education. „Tato sou-
těž přitahuje nejlepší hráče z celé 
České republiky, a my jsme ne-
smírně pyšní, že můžeme být její 
součástí. Gratulujeme Jakubovi 
k tomuto úžasnému výkonu a děku-
jeme mu za vynikající reprezentaci 
naší školy,“ dodává Ivana Dudková. 

Výstava Palachovka spoluV celorepublikové soutěži 
Minecraft education Cup 2024 
uspěli Chomutováci

V červnu vyjely děti ze 
Základní školy Hornická do ob-
jektu dětské léčeny Charlotty 
Masarykové v Bukovanech 
u Příbrami. Během pobytu mohly 
zažít mnoho zábavy, i když 
jim sluníčko moc nesvítilo. 
Dopoledne bylo trochu učení 
a trochu školy a odpoledne měly 
děti činnosti zaměřené na spor-
tování, hry (fotbal, vybíjená, hod 
na cíl, vycházky do okolí a ne-
tradiční hry apod.). Děti se také 

jeden den vydaly do hornického 
muzea v Příbrami. Při rukodělné 
činnosti si děti vyrobily vlastní 
loutku, která se všem povedla. 
Byla uskutečněna beseda na téma 
„Jak přežít v přírodě“ s praktic-
kými ukázkami rozdělávání ohně, 
filtrování vody a ochutnávkou 
sušeného ovoce. Dětem byl před-
veden výcvik psa určeného na ca-
nisterapii. Po týdenním pobytu 
se děti s novými zážitky vracely 
domů.

V letošním roce, již 
po jedenácté, Český svaz 
aerobiku a fitness vyhlásil 
celorepublikovou soutěž 
týmových skladeb „Česko 
se hýbe“. 

Cílem této soutěže je motivovat 
českou populaci k pravidelnému po-
hybu a zdravějšímu životnímu stylu.

Děti z Mateřské školy 
Kopretinka byly u zrodu této sou-
těže v roce 2013, jejíž finální klání 
se tehdy konalo v pražské O2 aréně. 
V letošním roce se finále této sou-
těže konalo v Brně, takže si malí 
předškoláci zároveň vyzkoušeli 
dobrodružné nocování v místní 
škole. Akce se v letošním roce zú-
častnilo celkem 1800 závodníků 
různých věkových kategorií.

„Naši malí reprezentanti, 
pod vedením trenérky Jiřiny 
Slabyhoudové a Vlastimily 
Sauerové, vystoupili se skladbou 
Strašidlení. Netradičním cvičeb-
ním náčiním se jim stali „Duchové“ 
z hedvábné látky, kteří se, jako mo-

ment překvapení, nečekaně zjevili 
na ploše a děti s nimi předvedly 
nevídané kousky.

Přes velké psychické zatížení 
způsobené velkým horkem a dlou-
hým čekáním na vystoupení, před-
vedly děti skladbu bez chybičky 
a odměnou jim bylo 1. místo, které 
obhájily již počtvrté.

Malým mistrům republiky tak 
gratulujeme a přejeme jim mnoho 
dalších úspěchů,“ uvedla zástupkyně 
ředitelky Jiřina Slabyhoudová.

děti prožily školu v přírodě na zámku děti z Mš Kopretinka jsou mistry republiky
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KřížovKa  
V září 1991 byl po několika neúspěšných pokusech otevřen (tajenka) spojující silnice č. 7 a č. 13. 
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osmisměrKa: V srpnu 1968 vyčlenila rada města místnosti pro velitelství sovětské 
armády ve (tajenka) ulici. vtiPy

„Mám pro vás dobrou a špatnou 
zprávu,“ říká obhájce svému klientovi.
„Tak napřed tu špatnou. Přišly 
výsledky krevního testu a vaše 
krev se v DNA přesně shoduje 
s krví nalezenou na místě zločinu.“
„Ale ne!“ zvolá klient. „No a jaká 
je ta dobrá zpráva?“
„Máte velice nízkou hladinu 
cholesterolu.“

Povídá jeden chlap slečně: „Slečno, 
když se na mě usmíváte, mám sto 
chutí vás pozvat ke mně.“
Slečna odpoví: „Ach, vy jste ale 
lichotník.“
„Žádný lichotník, ale zubař.“

Psychiatr vyšetřuje pacienta 
a ptá se ho: „Co by se stalo, 
kdybych vám uřízl jedno ucho?“
„Neslyšel bych.“ Psychiatr 
si všechno pečlivě zapíše 
a pokračuje: „A co by se stalo, 
kdybych vám uřízl i druhé ucho?“ 
„Neviděl bych.“ „Jak to?“ podiví se 
psychiatr. „Spadly by mi brejle.“

Pepíček se vzbudí o půlnoci a ptá 
se tatínka: „Tati, kolik je hodin?“ 
„Počkej,“ odpoví tatínek a začne 
hrát na bicí.  „Kdo, do prkýnka, 
hraje na bicí ve dvanáct hodin?“ 
nadává soused.  „Tak je, Pepíčku, 
dvanáct hodin.“

BRUSKa, CUKRáRNa, dUPLIKáT, HeLMa, HLaVaTKa, CHLadNIČKa, 
JešTĚRKa, LaMPa, LeNOCH, MaSOKOMBINáT, MRKeV, OBLaK, POšTa, 
PřÍROda, STRáNKa, UBRUS, UZLÍKRV
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 4. 9.  16.00 – 18.00 hurá do domečKu – Přijď s Domečkem oslavit začátek škol-
ního roku a třeba vyhrát kroužek dle vlastního výběru. Středisko volného 
času Domeček

 5. 9.  17.00 šíleNě dobrÝCh 15 let – neformální oslava 15let Café Atrium, Cafe 
atrium

 6. 9.  17.30 iNtuitivNí taNeC – není to tanec, jak ho znáš, nejsou k němu žádné 
kroky a není ani třeba umět tančit či mít hudební sluch. Všechno se děje 
tak nějak samo, nejde udělat chybu, každý krok je správně. Užijete si 
tanec i následnou relaxaci. Prostor, 28. října 1113/16

 6. 9.  15.00 NočNí táborNíCi – 9. akce Rodinného zápolení. Přespání pod stanem 
se stezkou odvahy a táborákem. Kamencové jezero

 7. 9.  10.00–17.00 ProhlídKy PevNostí Na KočičáKu, Muzeum Na Kočičáku
 7. 9.  13.00–22.00 ChomutovsKÝ Festival víNa – prezentace moravských 

a českých vinařství, degustace vína, Food zóna, ´BELOL vysmátej fotokou-
tek´, doprovodný kulturní program, cimbálová muzika, náměstí 1. máje

 11. 9.  17.00 večerNíčeK (NejeN) Pro seNiory – tradiční taneční podvečer, 
Městské divadlo Chomutov

 11. 9.  19.00 the beatles – Dan Kubica nás během dvou hodin seznámí svým osobitě 
vyprávěným příběhem "slavné čtyřky" s historií legendární skupiny The 
Beatles. Nebudou chybět ani ukázky z její tvorby. Prostor, 28. října 1113/16.

 13. 9.  18.00 čteNí – Ginimo – Geňiben – literární festival, autorky: Ilona Ferková, 
Nikola Beljajevová, zpěv: Natálie Kuchárová, modlitebna Farního sboru 
ČCE v Chomutově v ulici 28. října 1071/12 v prvním patře

 14. 9.  8.00–12.00 severočesKé FarmářsKé trhy, náměstí 1. máje
 14. 9.  10.00–17.00 ProhlídKy PevNostí Na KočičáKu, Muzeum Na Kočičáku
 14. 9.  9.00–17.00 deN evroPsKého dědiCtví – zpřístupnění památek, historic-

ké centrum města
 14. 9.  17.00 čteNí – literární festival, autoři: Helena Sudová, Petr Pazdera Payne 

v modlitebně Farního sboru ČCE v Chomutově v ulici 28. října 1071/12 
v prvním patře

 18. 9.  19.00 NoC literatury – současná literatura, netradiční místa, Chomutovská 
knihovna

 19. 9.  17.00 jaN rejžeK – jste to vy? – autorské čtení a beseda s autorem, 
Chomutovská knihovna, velký sál

 21. 9.   mobiliZaCe Na KočičáKu –  vzpomínková akce k 86.výročí mobili-
zace, Muzeum Na Kočičáku

 21. 9.  10.00–21.00 Family Food Festival, náměstí 1. máje
 22. 9.  10.00 alChymie PřírodNíCh barviv – dílna, kde se snoubí alchymie přírody, 

jedinečné a autentické barvy květů a plodů Země. Tvorba samotných barev 
i malování s jejich pomocí je velmi léčivé a uzdravující. Prostor, 28. října 1113/16

 22. 9.  15.00 KNihomoli – nedělní pohádka pro děti a dospělé, Městské divadlo 
Chomutov

 25. 9.  19.00 siréNy Na CestáCh – zábavný pořad S. Pogodové, J. Asterové a L. 
Finkové, Městské divadlo Chomutov

 27. 9.  17.00 joseF Zíma – beZ PísNičeK se žít Nedá – pořad plný známých 
písniček a povídání, Městské divadlo Chomutov

 28. 9.  8.00–12.00 severočesKé FarmářsKé trhy, náměstí 1. máje
 28. 9.  10.00–17.00 ProhlídKy PevNostí Na KočičáKu, Muzeum Na Kočičáku

  taNečNí KurZy Dagmar Knížetové – od 16. 9. každé podnělí, Městské 
divadlo Chomutov

 jíZdy ZoovláčKu amálKy – každou sobotu a neděli 12.00–16.00 
(každou půlhodinu), Zoopark Chomutov

   jíZdy saFari eXPresu  – každou sobotu a neděli 12.00–16.00 
(každou hodinu), Zoopark Chomutov

 5. 9. čt 17.30 Piráti Chomutov X hC eNerGie Karlovy vary, zimní stadion
 6. 9. pá 18.30 FC Chomutov X FK duKla Praha b, fotbalový stadion
 8. 9. pá 10.00–15.00 Festival sPortu – přehlídka sportovních možností v našem 

městě, nábor do většiny sportovních oddílů na jednom místě, vyberte 
si nejvhodnější sport. Bohatý doprovodný program, nafukovací atrakce 
pro děti, moderuje Lukáš Budai.Kamencové jezero

 13. - 14. 9.  velKá CeNa města Chomutova – 41. ročník plaveckých závodů, 
Aquasvět - sportovní bazén, 13. 9. od 12.00 do 20.00, 14. 9. celý den

 14. 9. so  velKá CeNa města Chomutova – krajský přebor žactva v judu, 
Městská sportovní hala

 16. 9. po 10.00 WaKe FiGht – lokální závod ve třech kategoriích (9.00 registrace, 9.30 
Riders meating, 10.00 závod), 20.00 party, Wakepark Banda

 19.-22. 9.  World martial arts Games - elite World ChamPioN-
shiPs – mistrovství světa v bojových sportech, Městská sportovní hala

 20. 9. pá 19.00 FC Chomutov X soKol hostouň, fotbalový stadion
 24. 9. út 8.00 NordiC WalKiNG: Hora Sv. Šebestiána –  délka trasy přibližně 12 

kilometrů, sraz v 8.00 na autobusovém nádraží v Chomutově

raNNí PlaváNí – vždy od pondělí do pátku 6.00–8.00, Aquasvět - 
sportovní bazén
ParKour tréNiNKy (od 5 - 6 let) – každou neděli a úterý 17.00–18.00, 
ZŠ a MŠ Duhová cesta, Havlíčkova 3675, Chomutov
aQua aerobiC – cvičení, každé pondělí a středu od 19.00–20.00, 
Aquasvět - sportovní bazén
CvičeNí seNiorŮ - každé úterý a čtvrtek 9.30–10.30, Městská spor-
tovní hala
veřejNé brusleNí – každé úterý 18.00–19.00, zimní stadion – 
tréninková hala

Z technických důvodů (plánované revize a údržba) je od 26. srpna 
dočasně uzavřena relaxační část Aquasvěta.

 7. 9. so 15.00 iNdiaN summer oPeN air - Dokruhu, Van Dam Band, Yes Yes Good 
Good, Bitches From Eden, Chomutovská knihovna, atrium

 10. 9.  út 16.00 deN horNíKŮ - koncert Dechovky SD a.s. Chomutov 
Chomutovská knihovna, atrium

 10. 9.  út 19.00 ludoviCo eiNaudi musiC - klavírní koncert, Městské divadlo 
Chomutov

 20. 9.  pá 19.00 horKÝže slíže, v3sKa – koncert, Hřebíkárna
 21. 9.  so 19.00 GraNde moravia – teNKrát Na ZáPadě - koncert filmových 

melodií Ennia Morriconeho, Městské divadlo Chomutov
 21. 9.  so 20.00 GreeN smÅtroll, Cafe 44
 25. 9.  st 19.00 daNiel daNKo – vZPomíNKy - známé písně hudebních velikánů 

v podání ústeckého rodáka, Městské divadlo Chomutov
 28. 9.  so 20.00 Kabát - koncert hudební skupiny, Zimní stadion
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KINO SVĚT
 4. 9.  st 16.00 vetřelec: romulus 18.00 Zápisník alkoholičky 19.00 longlegs
 5. 9.  čt 16.00 beetlejuice beetlejuice 18.00 světýlka 19.00 tata_bojs.doc
 6. 9.  pá 16.00 beetlejuice beetlejuice 17.00 tata_bojs.doc  

19.00 beetlejuice beetlejuice 20.00 longlegs
 7. 9.  so 15.00 ozi: hlas pralesa 16.00 beetlejuice beetlejuice 18.00 vlny  

19.00 vrána
 8. 9.  ne 15.00 v hlavě 2 16.00 Fakjů princezny 18.00 beetlejuice beetlejuice 

19.00 Námi to končí
 9. 9.  po 17.00 beetlejuice beetlejuice 19.00 Zápisník alkoholičky
 10. 9.  út 17.00 deadpool & Wolverine  19.00 beetlejuice beetlejuice
 11. 9. st 14.30 můj kamarád tučnák 17.00 světýlka
 12. 9.  čt 17.00 influencerky 18.00 milé laskavosti 19.30 Nepřivolávej nic zlého
 13.. 9.  pá 16.00 medvídek panda v africe 17.00 influencerky 19.00 vlny  

19.30 Nepřivolávej nic zlého
 14.. 9.  so 14.00 medvídek panda v africe 17.00 beetlejuice beetlejuice  

20.00 longlegs
 15. 9.  ne 15.00 v hlavě 2 16.00 influencerky 18.00 deadpool & Wolverine 

20.00 Námi to končí
 16. 9.  po 17.00 vlny 18.00 eos: john singer sargent – móda a půvab  

20.00 influencerky
 17. 9.  út 17.00 Fakjů princezny 19.00 Není sever jako sever - Poslední sezóna
 18. 9.  st 17.00 tata_bojs.doc 18.00 vlny 19.30 deadpool & Wolverine
 19. 9.  čt 16.00 v hlavě 2 18.00 Konec světa 19.00 světýlka
 20. 9.  pá 16.00 já, padouch 4 17.00 beetlejuice beetlejuice 19.00 Konec světa 

20.00 Nepřivolávej nic zlého
 21. 9.  so 15.00 medvídek panda v africe 16.00 Konec světa  

18.00 vetřelec: romulus 20.00 Zápisník alkoholičky
 22. 9. ne 15.00 ozi: hlas pralesa 16.00 Fakjů princezny 18.00 duše prokletých 

20.00 influencerky
 23. 9.  po 17.00 vlny 19.00 duše prokletých
 24. 9.  út 17.00 duše prokletých 19.00 Není sever jako sever - Poslední sezóna
 25. 9.  st 17.00 influencerky 18.00 až na věky 20.00 duše prokletých
 26. 9.  čt 16.00 rozzum v divočině 17.00 javari 19.00 amerikánka 20.00 vlny
 27. 9.  pá 16.00 rozzum v divočině 17.00 javari 19.00 vetřelec: romulus  

20.00 až na věky
 28. 9.  so 15.00 v hlavě 2 16.00 vetřelec: romulus 18.00 vlny  

19.00 duše prokletých
 29. 9.  ne 15.00 já, padouch 4 16.00 beetlejuice beetlejuice 18.00 amerikánka 

19.00 longlegs
 30. 9.  po 17.00 janžurka 18.00 duše prokletých 20.00 javari

SPORT

Pravidelné 
akce

 5. 9. vybarveNé emoCe - klub Esprit – 17.00 – vernisáž výstavy, Cafe atrium
Do 14. 9. PočáteK – veroNiKa šreK bromová – výstava velkoformátových 

obrazů na látce, Chomutovská knihovna, galerie Špejchar
 14. 9. marie svobodová – PoZdNí sběr - výstava prací chomutovské malířky 

při příležitosti jejího významného životního jubilea, , výstava potrvá do 24. 11.
Do 15. 9. NečeKaNé objevy - výstava o skrytých tajemstvích památek, Kostel sv. 

Kateřiny
Do 20. 9. toK vÝZNamu - výstava fotografií a keramických soch (Artem Zakharova 

a Alexandra Oza), Chomutovská knihovna, galerie Lurago
Do 26.10. ChomutovsKo Pod háKovÝm Křížem – výstava přiblíží období mezi 

roky 1938–1945 se zaměřením na běžný život německého obyvatelstva 
v Sudetech, Oblastní muzeum v Chomutově, radnice, náměstí 1. máje

  deteKtivNí hra – Krvavé PeNíZe – Netradiční edukační hra – Oblastní 
muzeum v Chomutově, hlavní budova Palackého 86

  všemu světu Na ÚteChu – sochařství a malířství na Chomutovsku 
a Kadaňsku 1350–1590, Oblastní muzeum v Chomutově, radnice, nám. 1. máje 

  svět Z KostičeK – procestujte s námi svět složený z lega, Chomutovská 
knihovna, předsálí naučného oddělení

  ZPřístuPNěNí želeZNičNího dePoZitáře NárodNího teChNiCKého 
muZea, po značené trase z Černovické ulice od  parkoviště Globus

VýSTaVY

Stálé 
expozice

oslavili diamaNtovou svatbu
Manželé ladislav a Květoslava Křiván-
kovi z Chomutova po šedesáti letech 
symbolicky obnovili svůj manželský slib, 
a to během obřadu diamantové svatby. 
Konala se 8. srpna 2024 v Jirkově, kde se 
ve stejný den roku 1964 brali.

Seznámili se v roce 1962 při nedělních čajích 
ve Fortuně v Komořanech při tanci, který 
oba milují. Po dvou letech se vzali, po svatbě 
žili necelých dvacet let v obci Albrechtice, 
kde se jim postupně narodily dvě děti. 

Do Chomutova se přestěhovali v roce 1982, když jejich obec musela 
ustoupit těžbě hnědého uhlí, zde žijí a bydlí dodnes, tedy již 42 let.

Blahopřejeme k tomuto nádhernému výročí.

Za celou rodinu dcera Markéta s mužem Jaroslavem  
a vnoučata Matyáš a Magdalénka

Upozornění

Pravidelné 
akce

 8. 9. ne 19.00 veselé veliKoNoCe - francouzská komedie s Martinem Hofmannem  
a Michaelou Badinkovou

 9. 9. po 19.00 mileNa má Problém - Šárka Krausová (Vaculíková) v hravé komediI
 19. 9. čt 19.00 mŮj báječNÝ roZvod - Legendární inscenace s Eliškou Balzerovou
 24. 9. út 19.00 hledám žeNu, NástuP ihNed - bláznivá komedie plná lží, hrají M. 

Adamczyk, N. Boudová a další

dIVadeLNÍ PředSTaVeNÍ
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Za volbou Chomutova jako 
hostitelského města stojí mimo 
jiné i místní klub Tiger Fight Club, 
který se proslavil nejen svými spor-
tovními úspěchy, ale i schopností 
organizovat mezinárodní soutěže 
na vysoké úrovni. 

Mistrovství světa v Chomutově 
bude nejen sportovním svátkem, ale 
také příležitostí ukázat město a jeho 
schopnosti jako skvělého hostitele 
mezinárodních událostí. Zároveň 
to bude výjimečná příležitost pro 
místní sportovce ukázat své do-
vednosti na domácí půdě a bojovat 
o další medaile. „Zveme všechny 
obyvatele Chomutova a okolí, aby se 
připojili k nám a podpořili všechny 
účastníky během tohoto vzrušujícího 

mistrovství. Buďte součástí této his-
torické události a podívejte se na to, 
jak se Chomutov stává centrem 

světového bojového sportu,“ uvádí 
Martin Matouš, prezident Českého 
svazu Allkampf-Jitsu a ředitel 
WMAC CZECH. 

Martin Matouš též řídí Tiger Fight 
Club z Chomutova, který je v bojo-
vých sportech pojmem. Klub, který 
má na svém kontě 34 mistrů světa, se 
v roce 2023 umístil na 9. místě mezi 

150 kluby na mistrovství světa, což 
jasně ukazuje jeho kvalitu a význam 
na mezinárodní scéně. Celosvětová 
organizace WMAC WORLD vybrala 
tento klub za pořadatele nadcházejí-
cího mistrovství světa nejen díky jeho 
sportovním úspěchům, ale i pro jeho 
zkušenosti s organizací fightingové 
ligy Czech Fighting Series a úspěš-
nou organizací Mistrovství Evropy 

Allkampf Jitsu v roce 2000. „Tento 
výběr je pro město Chomutov 
a Tiger Fight Club velkou ctí a zá-
roveň potvrzením, že dlouholetá 
práce a odhodlání k rozvoji bojo-
vých sportů jsou uznávány na ce-
losvětové úrovni,“ uzavírá Matouš. 
Podrobnosti o akci lze najít na webu  
www.wmac-czech.cz. �

Chomutov hostí mistrovství světa v bojových sportech

Před sezónou vrcholila pří-
prava hokejistů mnoha příprav-
nými zápasy. Kromě tradičních 
soupeřů z Česka hokejisté změřili 
síly i reprezentací Kazachstánu. 
Reprezentační tým se pod vr-
cholky Krušných hor připravoval 
na olympijskou kvalifikaci. Pro 
Chomutovské to bylo netradiční 
utkání s reprezentačním výběrem 
elitní skupiny mistrovství světa. 
Naposledy se v Chomutově před-
stavila v srpnu 2005 Francie.

Do zápasu proti Kazachům na-
skočil poprvé po zranění i František 
Lukeš, který se postavil do první for-
mace společně s Viktorem Hüblem. 
Domácí celek prohrával od páté 
minuty, ale o rychlé vyrovnání se 
postaral po samostatném úniku Jiří 
Fronk a otočku ve skóre zařídil těsně 
před první sirénou František Mála. 
Druhá perioda vyšla lépe hostům, 
kteří díky slepeným gólům v jejím 
závěru si znovu vzali vedení na svou 
stranu. V poslední třetině se pak už 
trefil jen Nikita Michajlis, čímž sta-
novil konečné skóre na 2:4.

Trenéři rovněž tříbí kádr 
pro 1. ligu. Ještě před zápasem 
s Kazachstánem došlo k prvním od-
chodům hráčů. Na zkoušce neuspěl 
Matěj Petretič, Jakub Bednařík si 
vybral působení v zahraničí a se-
zónu začne v jiném klubu Maxa 
ligy Martin Altrichter 

Hlavní trenér a sportovní mana-
žer přiznává, že zejména v branko-
višti se jednalo o těžké rozhodnutí. 
„Případ Znojma v minulé sezóně 
ukázal, že vstup do soutěže je 
hodně důležitý a my na něj chceme 
být co nejlépe připravení. Rozhodli 
jsme se pro dva zkušené brankáře,“ 
vysvětluje Martin Pešout, proč 

Richard Běhula a Martin Altrichter 
začnou sezónu v jiných klubech.

„Běhula i Altrichter jsou mladí 
perspektivní brankáři, se kterými 
do budoucna určitě počítáme, ale 
vstup do Maxa ligy chceme postavit 
v brance na zkušenostech. Běhula 
bude dělat jedničku v jednom 
z okolních druholigových klubů 
a budeme ho moct využít v případě 
potřeba v rámci střídavých startů. 
U Altrichtera jsme využili nabídku 
jednoho extraligového klubu, takže 
začne hostováním ve stejné soutěži, 
kterou budeme hrát my, a bude ji 
pravidelně chytat,“ doplňuje šéf 
sportovního úseku podrobnosti.

V defenzivě skončil slovinský 
zadák Matěj Petretič, jenž zapsal 
jediný start, od mužstva se od-
pojil také Ondřej Baláž, který se 
dle domluvy vrátil do Litvínova, 
odkud může za Piráty nasko-
čit v mistrovských zápasech. 
Útočník Jakub Bednařík ve dvou 
startech jednou skóroval, ov-
šem nakonec zvolil odchod 
do zahraničí. 

Dobrou zprávou bylo, že 
František Lukeš už mohl zasáh-
nout do přípravných duelů. Klíčové 
vyšetření zkušeného křídelníka 
dopadlo dobře, lékaři posvětili plné 
zatížení v zápasech. �

Hokejové Piráty čeká sezóna v druhé nejvyšší lize 
minulou sezónu se 
slavně probojovali 
do první ligy. Teď se 
ukáže, jak Piráti obstojí 
v konkurenci ostatních 
týmů. 

Užili si fanoušci motorů  
i milovníci běhání

Léto pomalu končí a chomutov-
ské krasobruslařky už pilují své nové 
jízdy na aktuální závodní sezónu 
2024/2025. „Rádi bychom k tomuto 
sportu přivedli další nadšence a tak 
se již v září bude konat nábor no-
vých dětí ve věku 4-5 let. Zájemci 
mohou dorazit na zimní stadion 
v Chomutově ve dnech 4. září a 8. 
září 2024. Časy budou upřesněny 
na našem facebooku Krasobruslařský 
klub Chomutov a webových strán-
kách www.kkchomutov.cz,“ uvádí 
Klára Žohová z klubu.

Pro starší děti ve věku 6-9 let bude 
ještě na podzim/zimu spuštěn ve spo-
jení s Piráty Chomutov kurz školičky 
bruslení. A nebude chybět ani tolik 
oblíbený kurz pro dospělé (18+). 

Na zájemce se krasobruslařský klub 
bude těšit také na Festivalu sportu, kde 
nebude chybět jeho stánek. � 

Krasobruslařský 
klub Chomutov 
nabírá děti

Také srpnové víkendy byly v Chomutově nabité akcemi pro děti i dospělé. 
Z těch posledních můžeme zmínit třeba Den otevřených dveří v Dopravním 
podniku měst Chomutova a Jirkova, který i přes zamračené počasí přilákal 
stovky lidí. Ti si kromě bohatého programu přímo ve vozovně na Písečné užili 
také jízdy historickými autobusy, které zájemce svážely na místo nebo na-
opak rozvážely po městě. V poslední srpnový den pak město zaplavili běžci. 
Na programu byl totiž další ročník Chomutovského půlmaratonu. Na hlavní 
trať se vydalo přes tři sta běžců a šedesát štafet, kratší okruh pak absolvovalo 
dalších 150 závodníků a další stovky dětí se vrhly do běhu kolem náměstí.

Město Chomutov bude od 19. do 22. září 
v městské sportovní hale hostit mistrovství světa 
v bojových sportech WMAC. Tato prestižní událost 
přiláká přes 1800 závodníků z více než 30 zemí 
a 150 klubů z celého světa. 

„buďte sOučástí tétO histOrické událOsti 
a pOdívejte se na tO, jak se chOmutOv stává 
centrem světOvéhO bOjOvéhO spOrtu“

rozpis nejbližších zápasů Pirátů Chomutov

út  17. 9.  Piráti Chomutov - SK Horácká Slavia Třebíč
st  2. 10.  Piráti Chomutov - HC Dynamo Pardubice "B"
so  12. 10.  Piráti Chomutov - SC Marimex Kolín
so  19. 10.  Piráti Chomutov - LHK Jestřábi Prostějov
po  21. 10.  Piráti Chomutov - HC RT TORAX Poruba 2011
so  2. 11.  Piráti Chomutov - HC Slavia Praha
ne  3. 11.  Piráti Chomutov - HC Dukla Jihlava
st  6. 11.  Piráti Chomutov - HC ZUBR Přerov
so  16. 11.  Piráti Chomutov - HC Baník Sokolov
st  20. 11.  Piráti Chomutov - HC Frýdek-Místek
so  23. 11.  Piráti Chomutov - VHK ROBE Vsetín
st  27. 11.  Piráti Chomutov - HC Stadion Litoměřice

Až na výjimky je začátek zápasů vždy v 17. 30. Kompletní  
rozpis na www. piratichomutov. cz.
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CHCETE BRÝLE NA VŠECHNY

VZDÁLENOSTI?

Chomutov
Palackého 3996/301
T: +420 734 447 128
E: chomutov@doctoroptic.cz

na multifokální skla
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Největší výběr brýlí ve městě!

doctoroptic.cz doctor.optic www.doctoroptic.cz

MĚŘENÍ ZRAKU

ZDARMA 
A BEZ ČEKÁNÍ


